
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Finanţe: Deficitul bugetar a urcat la 8,14 miliarde de lei - 0,88% din PIB, în primele 5 luni 
Execuţia bugetului general consolidat pe primele 5 luni ale anului 2018 s-a încheiat cu un deficit de 8,14 miliarde 
de lei, respectiv 0,88% din PIB, după ce la 4 luni deficitul fusese de 6,05 miliarde de lei (0,65% din PIB), reiese din 
datele comunicate de Ministerul Finanţelor Publice - MFP. 
Potrivit MFP, veniturile bugetului general consolidat, în sumă de 110,9 miliarde de lei, reprezentând 11,9% din 
PIB, sunt cu 12,7% mai mari, în termeni nominali, faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent. 
„Se înregistrează creşteri faţă de anul precedent în cazul încasărilor din contribuţiile de asigurări (+35,5%) şi din 
veniturile nefiscale (+11,4%). Începând cu luna februarie, încasările din contribuţiile sociale au fost influenţate 
pozitiv de condiţiile legislative noi privind transferul contribuţiilor din sarcina angajatorului în sarcina angajatului, 
reglementate prin OUG nr. 79/2017”, precizează, într-un comunicat, Ministerul Finanţelor. 
De asemenea, „în luna mai 2018 se constantă o îmbunătăţire a colectării veniturilor din TVA, astfel acestea au 
crescut cu 16,8% faţă de luna mai 2017, ajungând la o valoare de 21,98 miliarde de lei pe primele cinci luni ale 
anului, ceea ce reprezintă o creştere cu 4% faţă de perioada similară a anului precedent”. 
„Veniturile din accize au fost în sumă de 11,06 miliarde de lei (1,2% din PIB) cu 13,7% mai mari comparativ cu 
perioada similară a anului precedent”, iar „încasările din impozite şi taxe pe proprietate au crescut cu 6% faţă de 
aceeaşi perioadă a anului 2017”, mai arată MFP. 
S-au înregistrat scăderi ale încasărilor din impozitul pe salarii şi venit cu 19,7% „pe fondul reducerii, începând cu 1 
ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 10%, măsură care s-a reflectat în încasări începând cu luna 
februarie 2018”. Totodată, se înregistrează o diminuare cu 23,4% faţă de aceeaşi perioadă anului precedent la 
taxa pe utilizarea bunurilor, autorizarea utilizării bunurilor sau pe desfăşurarea de activităţi „ca urmare a aplicării 
OUG nr. 52/2017 privind restituirea sumelor reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa 
pe poluare pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu 
pentru autovehicule”, precizează Finanţele. 
Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăţilor efectuate sunt de 6,03 miliarde de lei, cu 31% mai mari decât 
cele încasate în anul 2017 în aceeaşi perioadă. 
De cealaltă parte, cheltuielile bugetului general consolidat sunt în sumă de 119 miliarde de lei, cu 18,4% mai mari 
faţă de aceeaşi perioadă din anul precedent. 
Cheltuielile de personal sunt cu 22,3% mai mari faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, creşterea fiind 
determinată - potrivit MFP - de majorările salariale acordate în temeiul Legii cadru nr. 153/2017 privind 
salarizarea personalului plătit din fonduri publice. 
Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 10,2% faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent. Creşteri 
semnificative se înregistrează atât la bugetele locale, cât şi la bugetul fondului naţional unic de asigurări sociale de 
sănătate şi la bugetele instituţiilor publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii bugetare. 
MFP mai arată că „sbvenţiile sunt mai mari cu 1,9% faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent”. 
În acelaşi timp, cheltuielile cu dobânzile sunt cu 34,9% mai mari faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, 
respectiv 0,6% din PIB, „întrucât s-a înregistrat un vârf de plată a dobânzilor în luna aprilie, avându-se în vedere 
cumularea datelor de plată a dobânzilor aferente mai multor titluri de stat de tip benchmark, situaţie care în anul 
2017 s-a reflectat în execuţia bugetară aferentă lunii iunie”, menţionează MFP. 
Cheltuielile cu asistenţa socială au crescut faţă de anul precedent cu 10,5%, fiind influenţate, în principal, de 
majorarea cu 9% a punctului de pensie de la 1 iulie 2017 (acestea ajungând la 1.000 de lei) şi de majorarea şi 
modificarea modalităţii de stabilire a indemnizaţiei lunare pentru creşterea copilului şi stimulentul de inserţie. 
„Cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile de capital, precum şi pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 7,4 miliarde de lei, de 1,8 ori mai mari faţă de aceeaşi 
perioadă a anului trecut”, a mai comunicat MFP. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Moţiunea de cenzură, RESPINSĂ. Tensiuni în Parlament unde PNL a desfăşurat un banner cu mesaj politic. 
Dăncilă: Contează doar punerea unor etichete/ Băsescu: Dacă nu cade prin moţiune Guvernul, bine ar fi să-l 
daţi jos  
Camera Deputaţilor şi Senatul au respins, miercuri, moţiunea de cenzură împotriva Guvernului Dăncilă. 
Parlamentarii PSD-ALDE au fost prezenţi în sală, pentru a asigura cvorumul la moţiune, dar nu au votat. Moţiunea 
de cenzură, intitulată "Demiterea Guvernului Dragnea-Dăncilă, o urgenţă naţională!", a fost iniţiată de PNL şi 
susţinută de USR şi PMP. Exectivul era criticat pentru rata record a inflaţiei, de 5.4%, creşterea ROBOR şi tentativă 
de subordonare politică a magistraţilor. După dezbateri deputaţii şi senatorii au votat secret, cu bile. 
UPDATE 18.39 Moţiunea de cenzură nu a întrunit numărul necesar de voturi. 
Miercuri, în plenul reunit au votat pentru 166 de parlamentari, iar minimul necesar pentru trece moţiunea era de 
233 voturi pentru. Împotrivă au fost 4 voturi.  
UPDATE 17.45 A început votul asupra moţiunii de cenzură în Parlament 
Deputaţii şi senatorii au început să voteze, miercuri, moţiunea de cenzură prin care partidele de opoziţie cer 
demisia Guvernului Dăncilă. PSD şi ALDE sunt prezenţi în sală, dar nu votează, în timp ce aleşii UDMR absentează, 
potrivit anunţului liderului Uniunii, Kelemen Hunor. 
Votul este secret cu bile. 
Şerban Nicolae: Mi se pare de prost gust auto-satisfacţia pe care o încearcă autorii moţiunii 
Senatorul PSD, Şerban Nicolae, a declarat, miercuri, în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură, că i se pare de 
”prost gustauto-satisfacţia pe care o încearcă autorii moţiunii când ”se leagă de numele premierului Viorica 
Dăncilă” şi le-a transmis că ”aşa cum se adună, sunt din ce în ce mai puţini”. 
 
"Mi se pare de foarte prost gust această auto-satisfacţie pe care o încearcă autorii moţiunii legându-se de numele 
doamnei prim-ministru. România centenară pe care o vreţi dumneavoastră vreţi să fie reprezentată de Werner 
Iohannis, Orban Ludovic, Kovesi, Guşet şi Cioloş. E foarte bine, sunt cetăţeni români şi noi îi tratăm cu respect, dar 
idolii dumneavoastră, luptătorii anti-corupţie, fraţi procurori, au şi renumele pe măsură, care să arate poporului 
român cât de eroi sunt în lupta anti-corupţie, şi şi-au dat singuri aceste supra-nume: Portocală, Veveriţa, 
Cucuveaua mov, Zdreanţă, Tractoristul. de fapt am un mesaj pentru semnatarii maculaturii, vă asemănaţi şi v-aţi 
adunat, dar pentru că aritmetica râde, aşa cum vă adunaţi sunteţi din ce în ce mai puţini", a afirmat Şerban 
Nicolae în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură. 
El a susţinut că, deşi PSD aduce o "creştere economică nesănătoasă", măcar nu este o "criză sănătoasă", cum a 
fost în anii precedenţi. 
"Mai intervine o bicicletă, mai intervine o vacanţă, mai pleacă un consilier prezidenţial, ăla responsabil cu cititul, 
probabil o fi rămas doar ăla responsabil cu înţelesul.(..) De un an şi jumătate auzim că guvernarea PSD aduce o 
creştere economică nesănătoasă, 7% este o creştere economică nesănătoasă pentru că e bazată pe consum. 
Întrebarea ar fi cine consumă dacă nu românii? Îşi doresc românii o criză sănătoasă aşa cum am avut? Dacă 
vreodată, prin accident politic, ajungeţi la guvernare, nu aveţi decât să le promiteţi că veţi relua programul 
investiţional al cuplului Boc-Udrea", a mai precizat Şerban Nicolae în plen. 
Senatorul PSD a mai spus că e un domeniu pe care crede că autorii moţiunii îl ştiu mai bine, domeniul part-time, 
susţinând că preşedintele PNL ştie cel mai bine, acesta fiind invizibil şi conducând partidul de la depărtare. 
"Haideţi să ne amintim cum aţi făcut, atunci când eraţi la conducere, reformele în justiţie. (...) E un domeniu în 
care e posibil ca semnatarii să fie mai pricepuţi ca noi, recunosc, în materie de contracte part-time. Păi cine să ştie 
mai bine cum e cu munca invizibilă şi de la distanţă, ca Ludovic Orban? De altfel avem şi în Parlament pe unii care 
nu fac nimic în afară de circ, dar de acum încolo nu fac nimic în afară de circ cu banderolă pe mână, e un fel de 
protest de stil nou pe care nu l-am putut înţelege", a mai susţinut senatorul PSD. 
UPDATE 17.10 Vosganian (ALDE), despre USR: Partidul care, dacă e pană de curent, îşi încetează activitatea 
Deputatul ALDE Varujan Vosganian a declarat, miercuri, în timpul dezbaterilor pe marginea moţiunii de cenzură, 
că USR este ”partidul care, dacă e pană de curent, îşi încetează activitatea”. 
”Asta nu a fost moţiune de cenzură. A fost un fel de cuplaj fotbalistic, pentru că tot acest comportament, cu 
eşarfe întinse, e comportament de stadion. (...) Într-adevăr, nu poţi să faci o moţiune de cenzură fără să spui ce 
guvern ai, ce viziune ai, fără să cunoşti cifre. Aritmetica este fundamentală şi faptul că nu ştiţi aritmetică vă 
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sugerează şi să depuneţi moţiune de cenzură, pentru că simpla aritmetică va arăta că aveţi atât de multe voturi 
câţi protestatari aţi avut ieri (marţi seara - n.r.) în Piaţa Victoriei, împreună cu dumneavoastră”, a afirmat 
deputatul ALDE, Varujan Vosganian. 
El a mai spus că ALDE îşi respectă înţelegerile în ceea ce priveşte susţinerea programului de guvernare. 
”Un singur cuvânt despre colegii ceilalţi - partidul care, dacă e pană de curent, îşi încetează activitatea. Stimaţi 
colegi, înţeleg că dvs bateţi la porţile ALDE atunci când când nu sunteţi în Piaţă sau atunci când nu huiduiţi sau 
tropăiţi în Parlament, să ştiţi că Alianţa Liberalilor şi Democraţilor Europeni nu o să accepte niciodată un partid 
care nu respectă drepturile omului, care nu are în registrul această sintacmă şi care exprimă solidaritatea cu cei 
care fac abuzuri, nu cu victimele abuzurilor. Într-un fel, mă consolează faptul că dvs veţi merge numai până la 
capăt. Noi vom merge înainte cu o Românie care nu are capăt, cu o Românie nesfârşită, cu o Românie aşa cum a 
spus regele nostru, Mihai, îi datorăm ca moştenire ceea ce am primit şi noi de la înaintaşii noştri. Aşadar, dragii 
mei, rămâneţi acolo îbn capătul acesta. Îmi doresc ca zidul să nu fie prea gros. Noi vom merge înainte”, a adăugat 
deputatul ALDE. 
UPDATE 16.30 Kelemen Hunor: Asistăm doar la o luptă sterile pentru putere. UDMR nu va participa la vot 
Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a declarat că aleşii Uniunii nu vor vota moţiunea de cenzură, pentru că 
partidele de Opoziţie nu au propus nicio alternativă reală, o schiţă a unui program de guvernare, ci a etalat doar 
"o luptă sterilă pentru putere". 
 
"În acest moment asistăm la un exerciţiu democratic din partea Opoziţiei, dar care nu are nicio măsură luată în 
vederea guvernării. Este o încercare legitimă, dar nu ştim cine sunt liderii, pec e majoritate se bazează. Nu se 
vorbeşte despre o viziune, o schiţă a unui program e guvernare şi nu se vorbeşte despre lipsa totală de încredere 
între instituţii şi lipsa de încredere între cetăţeni. Am avea nevoie de o abordare onestă. Sărăcia acumulată şi 
divizarea societăţii, cultivarea sentimentului de ură faţă de cei care au opinii diferire, ne ţine pe loc. Dorim 
dezbateri, polemici şi decizii în politici publice pentru viitorii 20 de ani, dar în loc să avem astfel de dezbateri 
asistăm doar la o luptă sterilă pentru putere, la care nu vrem şi nu trebuie să participăm. Drept urmare nu vom 
participa la vot. Vrem să ne treceţi absenţi. Sunt voci care spun că moţiunea nu va trece din cauza UDMR. Mai fac 
un efort să vă spun că 151+30, înseamnă 181. Faceţi dumneavoastră un calcul şi veţi vedea câte voturi vă 
lipsesc", a afirmat preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, de la tribuna plenului reunit unde se dezbate moţiune de 
cenzură împotriva Guvernului Dăncilă. 
UPDATE 16.10: Băsescu: Dacă nu cade prin moţiune Guvernul, bine ar fi să-l daţi jos. Puneţi unul să nu ne fie 
ruşine 
Traian Băsescu, preşedinte fondator al PMP, a declarat miercuri, în timpul dezbaterilor pe moţiunea de cenzură, 
că cea mai bună măsură a Puterii este aceea de a pleca tot Guvernul Dăncilă, deoarece putem avea neşansa să ne 
facem de râs în Europa. 
 
"Sper să-mi daţi câteva minute în plus că am contribuit cu Ganea, cu alţii. E pe voturile noastre. N-am să vorbesc 
astăzi despre efectele revoluţiei fiscale pe care le vedeţi toţi. Inflaţie, creşterea dobânzii la credite, deprecierea 
valorii monedei naţionale, statul se împrumută mai scump, dar am să vă vorbesc despre viitorul apropriat, de ce 
trebuie să cadă Guvernul prin moţiune, iar dacă nu cade prin moţiune, trebuie să îl daţi jos dvs. Va fi o reunine a 
premierilor statelor europene, pentru a atrasa linii strategice în UE pentru următoarele 18 luni. Credeţi că doamna 
Dăncilă va putea sta alătură de cancelarul austriac şi să discute problema Brexit? Dar despre proiectele strategice 
ale UE, credeţi că va fi în măsură să spună ceva. Dacă de la 1 iulie doamna Dăncilă intră în scenă, de la 1 ianuarie 
intră tot Guvernul în scena UE", a declarat Traian Băsescu, de la tribună. 
Fostul preşedinte a criticat mai mulţi miniştri ai actualului Cabinet. 
"Există Consiliul Afaceri Economice. Acest consiliu va fi prezidat de domnul minisru Dănuţ Andruşcă. Vi-l imaginaţi 
pe Andruşcă ăn capul mesei cu toţi miniştrii europei discutând despre taxele vamale pentru statele unite. Consiliul 
Educaţie, Cultură şi Sport. Cum credeţi că îl va prezida ministrul <<Pamblică>>, împreună cu Ioana Barna, acolo 
unde se vor discuta problemele educaţie europene? Opoziţiei îi va fi foarte greu să treacăp astăzi moţiunea. Poate 
cu salvatorul Ponta să treaca, dar dacă nu trece, daţi-vă singuri guvernul jos, pentru a nu ne fi ruşine cu un 
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Guvern, când vom conduce Consiliul UE. Dacă ne vom face de râs cu exmplarele de acum din Guvern, aşa vom 
rămâne timp de 14 ani", a mai spus Băsescu. 
UPDATE 16.16 A luat cuvântul Dan Barna, liderul USR. Barna: Azi decidem ce fel de ţară vom fi: Ţara lui Dragnea 
sau o Românie dreaptă 
Preşedintele USR, Dan Barna, a declarat miercuri, în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură, că miercuri se decide 
soarta României, susţinând că parlamentarii vor alege dacă România va fi "ţara lui Dragnea" sau o Românie 
dreaptă, vor decide dacă România merge în trecut sau în viitor”. 
 
"Mai mult decât soarta guvernului condus de Viorica Dăncilă, un prim-ministru, care ne face nu atât de ruşine cât 
mai ales de râs, în faţa lumii, azi decidem ce fel de ţară vom fi. Şi vă întreb: Vreţi să fim, începând de acum, "ţara 
lui Dragnea", condamnat pentru că şi-a însuşit din banii pentru protecţia socială a copiilor din Teleorman? Care pe 
urmă şi-a cerut iertare nu copiilor, ci infractorilor din puşcării? (...) Vreţi să fim o Românie înrobită de datorii, cu 
avuţia naţională jefuită prin Fondul Suveran şi un mediu de afaceri exasperat şi disperat de ce mai aduce luna 
următoare?Sau vreţi să fim o Românie demnă şi dreaptă, în care oamenii cinstiţi şi muncitori sunt respectaţi şi 
recompensaţi pentru meritele lor, unde toţi suntem egali în faţa legii. O Românie în care negrul nu e îmbrăcat în 
alb, furtul nu e cinste, minciuna nu e spirit şi papaya nu e ghindă/sfeclă. Azi decidem, din nou, dacă o luăm înapoi 
spre timpurile întunecate din trecut sau înainte, curajos, spre o Românie modernă şi europeană. Şi vă spun asta 
aici şi acum, clar, răspicat şi ferm, mai ales celor din PSD, ca să nu spuneţi mâine că nu a fost şi responsabilitatea 
voastră!", a afirmat Dan Barna în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură. 
Preşedintele USR a susţinut că după condamnarea preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, USR a 
devenit victima unei campanii de intimidare, amintind de propaganda regimului Iliescu împotriva protestatarilor 
din Piaţa Universităţii. 
"De câteva zile, după condamnare şi reluarea protestelor împotriva lui Liviu Dragnea, Uniunea Salvaţi România a 
devenit victima unei campanii de intimidare şi incitare la ură . Ne confruntăm cu o avalanşă de ştiri false care 
încearcă să creeze imaginea unui val mincinos de violenţe inventate membrilor USR. Este o campanie care 
seamănă îngrozitor de mult cu propaganda regimului Iliescu împotriva golanilor din Piaţa Universităţii. Atunci, 
oamenii care protestau erau bande fasciste, rămăşiţe ale legionarilor. Acum suntem, în plus, şi sorosişti şi agenţi ai 
străinilor plătiţi de UE şi SUA. Nu faptul că ne demonizează pe noi, ceţi de la USR, este important, ci, că prin acest 
discurs al urii PSD dezbină România. Părinţii nu mai vorbesc cu copiii, pensionarii cu tinerii, iar pumnul în gură pus 
constant opoziţiei împiedică orice încercare de negociere politică reală", a mai precizat preşedintele USR. 
UPDATE 16.06 Vorbeşte Raluca Turcan, din partea PNL: "Astăzi putem salva România, sau putem instaura 
Republica Teleorman la cheremul unei singure persoane" 
Aleşii PSD-ALDE au decis să părăsească sala de plen la scurt timp după ce premierul Viroica Dăncilă şi-a încheiat 
discursul şi a venit rândul Opoziţiei, cu preluarea cuvântului de către Ralouca Turcan, parlamentar PNL. 
Prim-vicepreşedintele PNL, Raluca Turcan, a declarat miercuri că România nu poate fi condusă de un premier care 
"abia ştie să vorbească" şi de miniştrii care "nu pot să vorbească" şi a îndemnat-o pe Viorica Dăncilă ”să plece ca 
premier incompetent, decât să fie complicele lui Liviu Dragnea. 
 
"Doamnă Viorica Dăncilă, mai bine plecaţi ca premier incompetent decât să continuaţi să fiţi complicele lui Liviu 
Dragnea. În aceste zile nefericite, moţiunea de cenzură primeşte un rol suplimentar – să salveze chiar Parlamentul! 
Domnul Dragnea avea la dispoziţie varianta firească a demisiei. Nu doar că refuză, dar ameninţă practic 
Parlamentul cu desfiinţarea de facto. Ce altceva este declaraţia preşedintelui Camerei că a fost o greşeală 
promovarea legilor privind Justiţia şi Codul de procedură penală prin proceduri parlamentare normale? Asta 
însemnă război declarat Parlamentului ca instituţie fundamentală a democraţiei. Nu fiţi părtaşi la acest 
comportament autoritar", a afirmat Raluca Turcan. 
Turcan a mai susţinut că nimic bun nu poate să vină cu un premier care "abia ştie să citească”. 
"Fac un ultim apel la parlamentarii majorităţii PSD-ALDE. Puneţi România pe primul loc! Niciun regim n-a câştigat 
împotriva propriului popor.(...) Această guvernare nu este parazitată de o gravă incompetenţă în mod 
întâmplător. Există o agendă ascunsă implementată de o reţea paralelă de putere. Nimic bun nu se va întâmpla în 
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guvernare cu un prim ministru care de-abia dacă ştie să citească. Sau cu miniştri care nu vor citească. Nimic bun 
nu se poate întâmpla cu miniştri care nu pot să vorbească", a mai precizat Raluca Turcan, în plen. 
UPDATE 15.30 Dăncilă: Când nu aţi mai avut argumente, v-aţi legat de aspectul fizic 
Discursul premierului Viorica Dăncilă a fost înrerupt de mai multe ori de aleşii care scandau "demisia", la rândul ei 
Viorica Dăncilă spunând că atunci când Opoziţia nu a avut argumente a jugnit şi a făcut referiri la aspectul fizic. 
 
“Am parcurs cu atenţie textul moţiunii de cenzură depusă de opoziţie şi vă mărturiesc că sunt dezamagită. Am 
sperat că, în ciuda adversităţii politice în care ne existăm, va exista dincolo de jocul politic o abordare 
construtructivă a criticii în beneficiul cetăţeanului. Am sperat să fim averizaţi, corectaţi, ba chiar traşi de mânecă 
cu privire la anumite măsuri care pot părea din perspectiva dumneavoastră discutabile. Nu m-am aşteptat ca 
întreaga moţiune să fie o înşiruire de falsuri, o prezentare parcă a unei alte realităţi făcute cu rea-credinţă”, a spus 
Viorica Dăncilă la începutul discursului său din timpul dezbaterii moţiunii de cenzură. 
Ea a mai spus că înţelege rolul Opoziţiei şi obligaţia ei de a critica Guvernul. 
”Acest lucru face parte din mecanismul esenţial al democraţiei, dar felul în care astăzi, lipistă de argumente 
raţionale, opoziţia subminează întregul efort al Guvernului pe baza unor acuzaţii lipsite de logică şi realism, mă 
face să cred că această moţiune nu reprezintă decât un joc politic. Mistificaţi realitatea pentru a vă servi propriile 
interese politice. Prezentaţi răul ca fiind bine, iar binele ca fiind rău. În discursul dumneavoastră nu mai este loc de 
nuanţe. Totul este alb şi negru. Tot ce face puterea e rău, iar tot ce faceţi dumneavoastră este bine. Acestea sunt 
premisa şi concluzia moţiunii care trădează o aroganţă incredibilă în raport cu prestaţia îndoielnică pe care aţi 
avut-o când aţi fost la guvernare. Refuzaţi să admiteţi chiar şi cele mai evidente lucruri bune care s-au întâmplat în 
această guvernare. Pentru dumneavostră creşterea veniturilor românilor este o măsură populistă care va aduce 
haosul în economie”, a afirmat Dăncilă. 
Premierul a fost întrerupt de mai mult ori de cei care scandau "demisia". 
"Pentru dvs creşterea veniturilor românilor este o măsură populistă care va aduce haos în economie. Pentru dvs, 
creşterea economică de excepţie pe care a avut-o ro anul trecut este rezultatul incapacităţii şi incompentenţie 
guvernării. Îi rog pe români să aibă răbdare pentru acest circ prezentat în Parlamentul României. În viziunea dvs, 
scăderea datoriei guvernamentale înseamnă o creştere a datoriei. Orice ar face acest guvern, oricât de bine ar 
merge lucrurile, pentru dvs este imposibil să ieşiţi din această paradigma dezastrului. Îndemnuri de la lua parul 
pentru a-I lovi pe adversar, până la gesturi obscene făcute în Parlament. Când nu aţi mai avut argumente, v-aţi 
legat de aspectul fizic sau de coafură…Când nu aţi mai putut contrazice rezultatele economice positive, confirmate 
de INS şi Eurostat, aţi început să minţiţi. Regret să o spun, dar este foarte multă aroganţă în discursul dvs. Am 
credinţa în puteea adevărului, în inteligenţa acestui popor, care a dovedit în nenumărate rânduri că nu se lasă 
manipulate şi e capabil să distingă între adevăr şi minciună. Ecuaţia va fi cât se poate de simplă, dvs aţi tăiat, noi 
am majorat pensiile şi salariile", a spus Dăncilă. 
"Dincolo de aroganţă şi ipocirizie rămâne întrebarea legitimă pe care şi-o pune oricine: Dacă ar trece această 
moţiune ce s-ar întâmpla cu această ţară? Cum vor trăi cetăţenii? Mai bine sau mai rău?",a mai spus premierul. 
Dăncilă: Contează doar punerea unor etichete 
Premierul Vioica Dăncilă a declarat miercuri, în Parlament, că Opoziţia încearcă să pună etichete şi nu contează de 
fapt dezbaterea pe legile justiţiei. 
 
"Asistăm, din păcate, la cea mai amplă campamnie de dezinformare a opiniei publice de după Revoluţie. Sunt 
multe minciuni care mizează pe resorturile emoţionale ce ar putea crea o reacţie ostilă faţă de efortul majorităţii 
parlamentare de a transpune legslaţia penală. Se vorbeşte în moţiune de aşa- zisa amputare a instrumentelor de 
anchetă care nu vor mai putea să prindă infractorii corupţi, criminalii. Contează doar punerea unor etichete, ce 
faceţi şi astăzi. Se inventează scenarii că victima unei agresiuni sexuale va da declaraţii de faţă cu agresorul. Se 
omite că victima are statut de martor vulnerabil care va beneficia de măsuri de protecţie, implicit audierea fără 
prezenţa agresorului. Chiar dacă debzaterea privind Codurile penale s-a purtat doar în Paralment, iată că opoziţia 
nu ratează ocazia de a introduce subiectul în moţiunea de cenuzră împotriva Guvernului. Este ciudat să mi se 
ceară socoteală pentru ce se întâmplă aici, în Parlament, dar nu mă deranjeză. Eu sunt şi preşedinte Executiv al 
PSD şi susţin sută la sută efortul colegilor mei paralmentari de a reforma sistemul judiciar şi de a alinia Codurile 
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penale la principiile consituţionale şi la prevederile europene pentru înlăturarea oricărui abuz", a declarat Viorica 
Dăncilă, de la tribună. 
Viorica Dăncilă a criticat şi poziţia aleşilor USR, pe care îi acuză că au o atitudine la TV, atunci când vine vorba 
despre condiţiile deţinuţilor, şi alta când e vorba de textul moţiunii. 
"Am verificat dacă moţiunea este semnată de USR. La tv vorbesc despre infractori ca şi cum toţi ar trebui 
condamnaţi la moarte, aici ne ceartă că nu acordăm condiţii. Guvernul nu poate face minuni peste noapte. Nu ne 
permitem să creştem foarte mult fondurile pentru hrana deţinuţilor, când sunt deficienţe pentru plata hranei din 
spitale. Nu ne permitem să alocăm mlt pt modernizarea penitenciarelor, cât sunt camere de spital şi şcoli care au 
nevoie de renovare. Este o moţiune care nu doreşte stabilirea adevărului, ci crearea unei false realităţi", a mai spus 
Dăncilă. 
UPDATE 15.15 Premierul Viorica Dăncilă a luat cuvântul pentru a răspunde acuzaţiilor. În timpul discursului 
premierului, grupul parlamentar al PNL a desfăşutat un roll-up de dimensiuni mari pe care scrie "Luptăm până la 
capăt pentru România". 
"Îi rog pe români să aibă răbdare pentru acest circ prezentat în Parlament", a spus premierul, care se afla la 
tribună 
 
UPDATE 14.30 A început citirea moţiunii de cenzură. Preşedinţii celor două Camere, Călin Popescu Tăriceanu şi 
Liviu Dragnea, nu sunt în sală la citirea moţiunii 
UPDATE 14.18 Viorica Dăncilă a ajuns în Parlament 
Premierul Viorica Dăncilă a ajuns, la ora Transmiterii ştirii, în Parlamentul României, întrebată dacă are emoţii 
aceasta spunând că "nu". 
Viorica Dăncilă a venit însoţită de Graţiela Gavrilescu şi ministrul Carmen Dan. 
Moţiunea de cenzură a PNL, susţinută de USR şi PMP, este intitulată "Demiterea Guvernului Dragnea-Dăncilă, o 
urgenţă naţională!", iar liberalii critică Exectivul pentru rata record a inflaţiei, de 5.4%, creşterea ROBOR şi 
tentativă de subordonare politică a magistraţilor. 
ŞTIREA INIŢIALĂ 
PNL şi USR au anunţat că în timpul şedinţei vor fi manifestaţii în faţa Casei Poporului. De cealaltă parte, PSD a spus 
că la Parlament ar putea veni susţinători ai coaliţiei. 
Prezentarea moţiunii de cenzură a avut loc în şedinţa de luni a plenului reunit al Parlamentului,votul final fiind dat 
miercuri, începând cu ora 14:00. Moţiunea de cenzură a PNL, susţinută de USR şi PMP, este intitulată "Demiterea 
Guvernului Dragnea-Dăncilă, o urgenţă naţională!", iar liberalii critică Exectivul pentru rata record a inflaţiei, de 
5.4%, creşterea ROBOR şi tentativă de subordonare politică a magistraţilor. 
Tot luni, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că parlamentarii coaliţiei PSD-ALDE au stabilit strategia 
pentru moţiunea de cenzură de miercuri, aleşii urmând să fie în sală, pentru a asigura cvorumul necesar, însă nu 
vor vota. 
În ceea ce priveşte strategia UDMR la moţiunea de cenzură, preşedintele Uniunii, Kelemen Hunor, a declarat, 
marţi, după o întâlnire cu liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, la Parlament, că abţinerea parlamentarilor 
Uniunii la votul moţiunii de cenzură ar fi o posibilitate, dar poziţia formaţiunii la moţiune va fi anunţată miercuri 
dimineaţă, înaintea votului final. În prealabil, Hunor a avut o întâlnire şi cu liderul liberalilor, Ludovic Orban, însă 
preşedintele UDMR nu a oferit un răspuns ferm referitor la o susţinere a demersului Opoziţiei. 
În schimb, preşedintele de onoare al PMP, Traian Băsescu a spus, într-o postare marţi pe Facebook, că moţiunea 
de cenzură nu va trece, iar efectul acesteia va fi doar ridiculizarea Opoziţiei în faţa electoratului, însă Ludovic 
Orban "trâmbiţează" succesul moţiunii. Fostul şef al statului a mai spus că singura reuşită va fi "să ne facem de 
rahat, după care plecăm glorios în vacanţă". Acesta a adăugat că la votul de miercuri al moţiunii, liderul PSD, Liviu 
Dragnea, va înregistra o victorie în Parlament, care va veni ca "o gură de oxigen pentru un PSD sufocat de propria-
i mizerie". 
De cealaltă parte, Victor Ponta, fondatorul Pro România, a afirmat că parlamentarii înscrişi în formaţiune vor 
susţine moţiunea, dar nu şi pe Ludovic Orban pentru funcţia de premier, dacă va pica Guvernul Dăncilă, ci pe Sorin 
Cîmpeanu, fostul ministru al Educaţiei în Cabinetul Ponta. 
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Încă de luni, când a fost citită moţiunea în plenul reunit al celor două Camere, preşedintele PNL Ludovic Orban a 
transmis un mesaj simpatizanţilor formaţiunii pe care o conduce, îndemnându-i să iasă în stradă la mitingurile 
organizate în ziua moţiunii, atât în ţară cât şi în Bucureşti. La rândul său, preşedintele USR, Dan Barna, a anunţat 
luni că aleşii formaţiunii pe care o reprezintă au intrat în grevă japoneză, urmând ca până miercuri să poarte 
banderole albe la mână. Mai mult, USR cheamă oamenii în stradă, pe timpul votului moţiunii de cenzură. 
Senatorul PSD, Claudiu Manda, a anunţat că miercuri, când va fi votată moţiunea de cenzură a PNL împotriva 
Guvernului Dăncilă, este posibil să fie prezenţi în faţa Parlamentului susţinători ai PSD-ALDE. Şi Ludovic Orban a 
transmis un mesaj simpatizanţilor PNL să iasă în stradă în ziua moţiunii. 
Întrebat, luni seară într-o emisiune difuzată de Antena 3, dacă sunt şanse să vină susţinătorii coaliţiei PSD-ALDE la 
Parlament în ziua moţiunii de cenzură, Claudiu Manda a răspuns scurt: "Da. S-ar putea să vină". 
Chestionat ce se poate întâmpla dacă, în ziua votului moţiunii vor fi la Parlament şi susţinătorii PSD-ALDE şi cei ai 
Opoziţiei, Manda a replicat: "Sunt două variante, fie să-i putem compara numeric, fie să ajungă la conflict. Numai 
că ce vedem azi că se întâmplă, inclusiv la nivelul Parlamentului, s-ar putea să îşi dorească în continuare, cei care 
vin acum, protestatarii astfel de acţiuni. Am luat şi măsuri în Parlament, însă te poţi gândi că susţinătorii USR vin la 
restaurant, să ia furculiţa şi apoi să fugă cu fuculiţa prin Parlament." 
Ludovic Orban a afirmat, marţi seară, la postul Realitatea Tv, referitor la o manifestaţie a susţinătorilor PSD-ALDE, 
la votarea miercuri în Parlament a moţiunii de cenzură, când vor veni la Casa Poporului şi susţinători ai Opoziţiei, 
să nu facă această prostie, pentru că e posibil ca nimeni să nu poată controla ce se poate întâmpla. 
"N-am nimic să manifeste, dar să manifeste îna ltă parte decât acolo unde au fost anunţate protestele Opoziţiei. Îi 
sfătuiesc să nu facă această prostie pentru e posibil să iasă rău acolo. Şi aşa în clanul din jurul lui Dragnea, dacă vin 
cu astfel de provocări nimeni nu mai poate controla ce se poate întâmpla. Şi Jandarmeria. Nu poţi să vii la 
intimidare cu motoarele ambalate, în ţestoase, să intervină. Întotdeauna aceşti oameni s-au manifestat paşnic, şi-
au strâns gunoaiele. Sunt oameni frumoşi, inteligenţi. Dar se pare că sunt unii speriaţi de bombe şi, în paranoia 
lor, şi-ar imagina că aceşti oameni reprezintă un pericol pentru ei. Reprezintă, dar la vot", a declarat preşedintele 
PNL, Ludovic Orban, la o emisiune difuzată marţi seară de Realitatea Tv. 
Potrivit procedurii parlamentare, o moţiune de cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 
deputaţilor şi senatorilor şi se comunică Guvernului la data depunerii. Pentru a fi adoptată, o moţiune de cenzură 
are nevoie de votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor. Numărul total de parlamentari, în prezent, este de 465. 
Pentru a trece o moţiune de cenzură este nevoie de 233 de voturi. 
ERATĂ: În ştirea publicată la ora 17.35 cu titlul "Vosganian (ALDE), despre PNL: Partidul care, dacă e pană de 
curent, îşi încetează activitatea", referirea este la USR, nu PNL. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protest în Piaţa Victoriei, după ce manifestanţii au plecat în marş din faţa Palatului Parlamentului. O 
manifestaţie a avut loc şi în faţa Palatului Cotroceni 
Unii protestatari care au fost, miercuri, în faţa Palatului Parlamentului, au manifestat în Piaţa Victoriei, solicitând 
demisia Executivului. O altă manifestaţie are loc la Palatul Cotroceni, protestatarii cerând demisia Codruţei Kovesi 
şi a lui Klaus Iohannis.  
Protestatarii din Piaţa Victoriei solicită demisia Guvernului, fiind nemulţumiţi de faptul că moţiunea de cenzură nu 
a trecut, în timp ce manifestanţii din faţa Palatului Cotroceni cer demisia Laurei Codruţa Kovesi şi a preşedintelui 
Klaus Iohannis, scandând "Jos statul paralel". 
  
Liderii PNL şi USR, precum şi mai mulţi parlamentari ai partidelor din Opoziţie, i-au însoţit pe protestatarii care au 
fost în faţa Palatului Parlamentului în marşul lor spre Piaţa Victoriei. Partidul Naţional Liberal a transmis live pe 
pagina de Facebook marşul, printre oameni fiind prezent şi liderul PNL, Ludovic Orban. 
  
Moţiunea de cenzură prin care partidele Opoziţiei cereau demiterea Guvernului Dăncilă a picat miercuri la votul 
plenului reunit al Parlamentului. Au fost 166 de voturi pentru şi patru voturi împotrivă. Minimul necesar pentru a 
trece moţiunea în Legislativ era de 233 voturi pentru. 
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Preşedintele USR, Dan Barna, a anunţat, după ce moţiunea de cenzură nu a trecut de votul plenului reunit de 
miercuri, că aleşii formaţiunii se vor alătura protestatarilor din faţa Parlamentului, care scandează împotriva 
Guvernului. 
Potrivit paginii de Facebook a grupului civic Corupţia Ucide, lumea scandează "Ieşiţi cu noi, va fură şi pe voi" şi 
"Uniţi Salvăm Toată România". 
Câteva mii de persoane au protestat în faţa Palatului Parlamentului, înainte ca moţiunea de cenzură să fie votată 
în plenul reunit. Unii manifestanţi au cerut demisia Guvernului, în timp ce alţii vor demisia preşedintelui Klaus 
Iohannis. 
Manifestanţii din zona Parcului Izvor cer demisia Guvernului, au adus steaguri tricolore, au banderole şi pancarte 
cu mesaje precum "Ţara n-a votat hoţia/ Voi nu sunteţi România" şi scandează "Demisia", "Hoţii", "PSD, ciuma 
roşie!" sau "Nu vrem să fim conduşi de hoţi”. 
O altă manifestaţie a avut loc vizavi de cea din zona Parcului Izvor, manifestanţii solicitând demisia preşedintelui 
Klaus Iohannis. Protestatarii scandează "Jos Iohannis" şi "Demisia". În perioada cât oamenii au fost adunaţi în acea 
zonă, strada Izvor a fost închisă, iar pe bulevardul Naţiunile Unite se circulă cu deviere pe Bulevardul Libertăţii, 
potrivit Brigăzii Rutiere a Capitalei. 
Moţiunea de cenzură prin care partidele Opoziţiei cereau demiterea Guvernului Dăncilă a picat miercuri la votul 
plenului reunit al Parlamentului. Au fost 166 de voturi pentru şi patru voturi împotrivă. Minimul necesar pentru a 
trece moţiunea în Legislativ era de 233 voturi pentru. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută astăzi sesizarea ÎCCJ referitoare la modificarea Legii privind combaterea terorismului 
Curtea Constituţională a României va dezbate, joi, sesizarea ÎCCJ asupra proiectului care modifică Legea privind 
prevenirea şi combaterea terorismului, judecătorii Înaltei Curţi apreciind că noile prevederi încalcă standardele de 
claritate, precizie şi previzibilitate consacrate în jurisprudenţa. 
"Obiecţia de neconstituţionalitate a dispoziţiilor art.I pct.1 [cu referire la art.1]; pct.26 [cu referire la art.32, partea 
introductivă a alin.(1) şi literele b) şi c)] ; pct.28 [cu referire la art.32, partea introductivă a alin.(3) şi litera b)] ; 
pct.31 [cu referire la art.33, partea introductivă a alin.(1) şi litera a)] şi pct.43 [cu referire la art.40] din Legea 
pentru modificarea şi completarea Legii nr.535/2004 privind prevenirea şi combaterea terorismului", se arată în 
ordinea de zi a şedinţei de joi a CCR. 
"Secţiile Unite ale Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, legal constituite, prin Hotărârea numărul 4 din 24 mai, au 
sesizat Curtea Constituţională asupra aspectelor de neconstituţionalitate cuprinse în Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii 535/2004 privind prevenirea şi combaterea terorismul", precizau judecătorii Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), în comunicatul de presă din 24 mai a.c. 
Magistraţii instanţei supreme apreciază, în sesizarea Curţii cu privire la dispoziţiile articolului I punctul 1, punctul 
26, punctul 28, punctul 31 şi punctul 43 din Legea pentru modificarea şi completarea Legii 535/2004 privind 
prevenirea şi combaterea terorismului, că prin caracterul neclar şi imprecis, precum şi prin incertitudinile pe care 
le creează în materia competenţei de judecată în primă instanţă, încalcă standardele de claritate, precizie şi 
previzibilitate consacrate în jurisprudenţa Curţii Constituţionale, contravenind articolului 1 alineatul 5 din 
Constituţie în componenta sa referitoare la calitatea legii. 
Judecătorii ÎCCJ mai susţin că normele de incriminare privind actele de terorism cuprinse în articolul 32 alineatul 
(1) şi (3) din Legea 535/2004, în forma modificată, care încorporează cerinţa ca fapta să fie săvârşită "în condiţiile 
articolului 1", nu definesc actele de terorism ca acte care, prin natura sau contextul lor, au potenţialul de a aduce 
atingere gravă unei ţări sau unei organizaţii internaţionale, ci ca acte care "prezintă pericol public, afectează viaţa, 
integritatea corporală sau sănătatea oamenilor, ansamblul relaţiilor sociale, factorii materiali, relaţiile 
internaţionale ale statelor, securitatea naţională sau internaţională". 
Pe 16 mai, Camera Deputaţilor a adoptat, în calitate de for decizional, proiectul de lege pentru modificarea şi 
completarea Legii nr.535/2004 privind prevenirea şi combaterea terorismului, cu 241 de voturi "pentru", 18 
"contra" şi şapte abţineri. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Audiere amânată. Gabriel Vlase, propus de Iohannis pentru preluarea funcţiei de şef al SIE, va fi audiat în 2 
iulie în Comisia de Control SIE 
Audiere amânată pentru Gabriel Vlase, propus de Klaus Iohannis pentru preluarea funcţiei de şef al SIE. Biroul 
Permanent al Camerei Deputaţilor a decis miercuri ca audierea să aibă loc luni, 2 iulie, de la ora 11.30. 
Deputatul PSD Gabriel Vlase a decis iniţial ca audierea să aibă loc joi, dar Biroul Permanent al Camerei a stabilit ca 
aceasta să fie reprogramată pentru luni, 2 iulie. 
După audiere, se va slabili în următoarea şedinţă a Birourilor Permanente reunite, data când va avea loc plenul 
reunit pentru validarea social-democratului la şefia SIE 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, întrebat fiind dacă îl susţine pe Gabriel Vlase la şefia Serviciului de 
Informaţii Externe (SIE), că speră ca acesta să treacă de audierile din comisia parlamentară. 
"Trebuie să intre în audieri. Sper să treacă de comisie", a spus, luni, Liviu Dragnea, la Parlament. 
Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a transmis pe 14 iunie, o scrisoare preşedinţilor celor două 
Camere ale Parlamentului, în care propune numirea în funcţia de director al Serviciului de Informaţii Externe a lui 
Petru-Gabriel Vlase. 
Petru-Gabriel Vlase este vicepreşedinte al Camerei Deputaţilor, membru al Comisiei pentru apărare, ordine 
publică şi siguranţă naţională şi membru al Comisiei speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului privind 
analizarea şi actualizarea cadrului normativ cu incidenţă în domeniul securităţii naţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DNA contestă decizia în dosarul lui Liviu Dragnea. Procurorii vor o pedeapsă mai mare 
Procurorii au făcut apel la decizia instanţei supreme din dosarul angajărilor fictive de la Direcţia Generală de 
Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Teleorman, prin care Liviu Dragnea a fost condamnat la 3 ani şi 6 luni de 
închisoare cu executare, au declarat pentru MEDIAFAX surse judiciare. 
Surse judiciare au declarat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că procurorii au contestat decizia prin care 
preşedintele PSD a fost condamnat la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu executare, solicitând majorarea pedepsei 
pentru instigare la abuz în serviciu, dar şi condamnare pentru a doua acuzaţie, cea de instigare la fals, pentru care 
Liviu Dragnea a fost achitat. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) l-au condamnat, săptămâna trecută, pe Liviu Dragnea, la 3 ani şi 
6 luni de închisoare cu executare în procesul angajărilor de la Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Teleorman, pentru instigare la abuz în serviciu. 
Decizia nu e definitivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sevil Shhaideh a fost trimisă în judecată în dosarul Belina. Acuzaţiile pentru Rovana Plumb au fost clasate 
Procurorii DNA au trimis-o în judecată pe Sevil Shhaideh pentru abuz în serviciu în dosarul Insula Belina, clasând 
acuzaţiile pentru Rovana Plumb în această cauză. 
Procurorii DNA au trimis-o în judecată pe Sevil Shhaideh, fost secretar de stat din ministerul Dezvoltării, pentru 
abuz în serviciu. 
Alături de aceasta, au mai fost trimişi în judecată Ionela Stoian, la data faptei director în cadrul M.D.R.A.P, pentru 
complicitate la abuz în serviciu, Ionuţ Adrian Gâdea, la data faptei preşedinte al C.J. Teleorman, pentru 
complicitate la abuz în serviciu dacă funcţionarul public a obţinut pentru sine ori pentru altul un folos necuvenit şi 
participaţiei improprii la infracţiunea de abuz în serviciu dacă funcţionarul public a obţinut pentru sine sau pentru 
altul un folos necuvenit, în formă continuată, Mariana Sanda Gheorghiu, la data faptelor asistent registrator 
principal în cadrul Biroului de Cadastru şi Publicitate Imobiliară Alexandria, pentru fals intelectual şi Rodica Guşă, 
asistent registrator în cadrul Biroului de Cadastru şi Publicitate Imobiliară Alexandria, pentru fals intelectual în 
formă continuată. 
"În anul 2013, prin acţiunea concertată a unor persoane cu funcţii publice, părţi din Insula Belina şi Braţul Pavel 
(cu suprafaţă de 278,78 ha, respectiv 45 ha), situate în albia minoră a Dunării, au trecut ilegal din proprietatea 
statului în proprietatea judeţului Teleorman şi în administrarea Consiliului Judeţean Teleorman, pentru ca, doar la 
câteva zile, să fie închiriate tot ilegal unei firme private. Pentru realizarea transferului de proprietate a fost 
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adoptată H.G. 943/2013, act cu caracter individual prin care au fost încălcate o serie de dispoziţii legale", se arată 
în rechizitoriul întocmit. 
Procurorii spun că, fiind situate în albia minoră a Dunării, Insula Belina şi Braţul Pavel fac parte din domeniul 
public al statului prin efectul legii şi al Constituţiei, prin urmare nu puteau fi trecute în proprietatea vreunui 
consiliu judeţean prin hotărâre de guvern, ci doar prin lege. 
Concret, între 23 septembrie 2013 – decembrie 2013, ca secretar de stat, Sevil Shhaideh a iniţiat, a fundamentat, 
a introdus pe circuitul de avizare şi a prezentat Guvernului un proiect de hotărâre de guvern, ce se va numi H.G. 
943/2013, dar şi o notă de fundamentare pe care a semnat-o, în calitate de iniţiator. Pe baza acestor acte s-a 
aprobat transmiterea unor părţi din Insula Belina şi Braţul Pavel către domeniul public al judeţului Teleorman şi în 
administrarea Consiliului Judeţean Teleorman. 
Transferul a fost făcut, susţine DNA, în condiţiile în care Shhaideh ştia că încalcă mai multe legi, respectiv articolul 
136 alin. 3 din Constituţia României, articolul 3 din Legea apelor 107/1996, articolul 3 alin. 2 din Legea 213/1998 
privind bunurile proprietate publică, anexa 2 din O.U.G. 107/2002 privind înfiinţarea Administraţiei Naţionale 
"Apele Române", articolul 38 alin. 2, alin. 3, art. 30 alin. 2 şi art. 77 din Legea 24/2000 şi art. 860 alin. 3) teza întâi 
din Codul civil. 
Mai mult, Ministerul Finanţelor Publice şi Ministerul Justiţiei formulaseră observaţii pe parcursul circuitului de 
avizare prin care semnalau că există aspecte de nelegalitate în ceea ce priveşte transferul, aspecte ce au fost 
ignorate. 
"La rândul său, în aceeaşi perioadă, inculpata Stoian (fostă Vasile) Ionela, în calitate de director la M.D.R.A.P. - 
Direcţia Juridică, Relaţia cu Parlamentul şi Relaţii Internaţionale, a ajutat la fapta prevăzută de legea penală 
reţinută în sarcina inculpatei Sevil Shhaideh. Concret, inculpata Stoian (fostă Vasile) Ionela a sprijinit demersurile 
nelegale prin aceea că: nu a întocmit note referitoare la observaţiile pe care le-au făcut cele două ministere 
avizatoare (ministerul Justiţiei şi cel al Finanţelor Publice), nu a respectat reglementările privind circuitul de 
avizare, a contribuit la crearea unei reprezentări false M.F.P. şi M.J. referitor la contactele de închiriere deja 
existente", arată DNA. 
Anterior acestor demersuri, suprafeţe din Insula Belina şi Braţul Pavel fuseseră închiriate prin contracte unei firme 
private şi unei persoane. 
"Pentru a nu atrage atenţia administraţiei publice centrale cu privire la existenţa unor interese ale acelei firme 
private referitor la insula Belina şi Braţul Pavel, s-a dorit obţinerea unor extrase de carte funciară "curate", în care 
să nu apară contractele de închiriere având ca părţi Administraţia Apele Române (A.N.A.R) şi firma respectivă. 
Această activitate a fost coordonată de inculpatul Gâdea Ionuţ, la data faptei preşedinte al C.J. Teleorman, care a 
solicitat Administraţiei Naţionale "Apele Române" avizarea favorabilă a transferului menţionat, a ignorat existenţa 
extraselor de carte funciară care conţineau sarcinile firmei private, a coordonat înlocuirea acestora cu nişte 
extrase de carte funciară noi, care nu mai prevedeau contractele de închiriere, şi-a însuşit prin semnătură 
proiectul de notă de fundamentare în care era trecut, necorespunzător adevărului, că imobilele nu sunt grevate 
de sarcini", arată procurorii. 
Pentru a îndrepta o eroare materială, Mariana Sanda Gheorghiu şi Rodica Guşă, în calitate de registratori, au 
întocmit ilegal si semnat acte pe baza cărora să fie radiate notările privind încheierea contractelor de închiriere cu 
acea firmă privată. 
"De asemenea, în perioada iunie 2013 – septembrie 2013, inculpatul Gâdea Ionuţ a ajutat la fapta prevăzută de 
legea penală reţinută în sarcina inculpatei Sevil Shhaideh, prin aceea că: a promovat un proiect de hotărâre de 
consiliu judeţean privind transferul Insulei Belina şi Braţului Pavel în proprietatea judeţului Teleorman şi în 
administrarea Consiliului Judeţean, a iniţiat un proiect de hotărâre de guvern reţinând, în mod vădit contrar legii, 
legalitatea proiectului cu caracter individual ce se va numi H.G. 943/2013, având cunoştinţă despre încălcarea 
dispoziţiilor legale care reglementează normele de tehnică legislativă, a trimis neoficial către M.D.R.A.P. 
documente emanând de la CJ Teleorman în formă de proiect, unele nesemnate şi în lipsa adoptării unei hotărâri 
de consiliu judeţean", mai arată procurorii. 
În ianuarie 2014, după adoptarea HG 943/2013 prin care se consfinţea trecerea Insulei Belina şi a Braţului Pavel în 
proprietatea judeţului Teleorman şi în administrarea Consiliului Judeţean, Adrian Ionuţ Gâdea a făcut demersuri 
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astfel încât, pe baza HG 943/2013, să creeze posibilitatea încheierii a trei contracte de închiriere între Consiliul 
Judeţean Teleorman pe de o parte şi o societate comercială şi o altă persoană pe de altă parte. 
Contractele, având ca obiect părţi din insula Belina şi braţul Pavel al fluviului Dunărea, în suprafaţă totală de 80 
ha, au fost încheiate pe o perioadă de 10 ani, fără organizarea unei licitaţii şi fără iniţierea şi parcurgerea 
procedurii de emitere a unei hotărâri de consiliu judeţean. 
Astfel, statul român a fost prejudiciat cu suma de 3.237.800 lei, reprezentând valoarea totală a celor două bunuri 
(Insula Belina şi Braţul Pavel) ieşite din patrimoniul statului român şi 248.126,334 lei (echivalent a 50 % din suma 
provenită din cele trei contracte de închiriere care trebuia încasată de bugetul de stat în perioada 16 ianuarie 
2014 - 23.04.2018. A fost adus un prejudiciu şi Administraţiei Naţionale "Apele Române" de 248.126,334 lei, 
echivalent a 50% din suma provenită din cele trei contracte de închiriere care trebuia încasată de această 
instituţie în calitate de titular al dreptului de administrare a imobilelor. 
Procurorii explică că ăatrimoniul statului - care diferă de cel al unei unităţi administrativ teritoriale - a fost văduvit 
de două bunuri imobile ce îi aparţinuseră şi care i-au ieşit din proprietate în favoarea judeţului Teleorman 
respectiv: Insula Belina cu valoare de inventar 2.787.800 lei şi Braţul Pavel cu valoare de inventar de 450.000 lei 
(valoarea totală a celor două bunuri imobile ieşite din patrimoniul statului fiind de 3.237.800 lei). La această 
valoare se adaugă şi un prejudiciu rezultat din faptul că, în perioada 16 ianuarie 2014 - 23.04.2018, ca urmare a 
încheierii nelegale a trei contracte de închiriere între Consiliul Judeţean Teleorman pe de o parte şi o societate 
comercială şi o altă persoană pe de altă parte, statul român şi A.N.A.R. nu au încasat chiria ce li se cuvenea. 
Corelativ, judeţul Teleorman a obţinut un folos patrimonial de 3.237.800 lei, cât reprezintă valoarea totală a celor 
două bunuri imobile intrate în patrimoniul lui şi un folos patrimonial în cuantum de 496.252,668 lei, echivalentul 
sumei provenind din contractele de închiriere, sarcini ale imobilelor. 
Procurorii au pus sechestru asupra bunurilor lui Sevil Shhaideh, Ionela Stoian şi Ionuţ Gâdea. 
Dosarul a fost trimis spre judecare Tribunalului Bucureşti. 
Faţă de Rovana Rovana, deputat în Parlamentul României, fost ministru al Mediului şi Schimbărilor Climatice, s-a 
dispus clasarea acuzaţiilor întrucât cererea procurorilor pentru începerea urmăririi penale pentru abuz în serviciu 
a fost respinsă de Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Încă o persoană a fost dată în urmărire internaţională după condamnarea primită în dosarul Alinei Bica. Fostul 
şef al ANAF nu a fost găsit acasăşef al ANAF nu a fost găsit acasă 
Fostul şef ANAF Şerban Pop, condamnat la 5 ani de închisoare în dosarul Alinei Bica, a fost dat în urmărire 
naţională şi internaţională, anunţul fiind postat miercuri pe site-ul Poliţiei Române. 
Fostul şef al Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF), nu a fost găsit la domiciliu de către poliţişti, 
aceştia constatând că se sustrage punerii în aplicare a mandatului, astfel că a fost dat în urmărire naţională şi 
internaţională. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) au respins, marţi, apelul formulat de fostul şef al Agenţiei 
Naţionale de Administrare Fiscală, Şerban Pop, şi de afaceristul Horia Simu, astfel că aceştia au rămas cu 
condamnările iniţiale de cinci ani de închisoare cu executare pentru trafic de influenţă, respectiv patru ani de 
închisoare cu executare pentru cumpărare de influenţă. 

 
Deciziile au fost luate în dosarul în care Alina Bica a fost achitată pentru că ar fi luat mită pentru cauza 
afaceristului Horia Simu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Seful Politiei Romane care si-a dat ieri demisia, pus sub acuzare de DNA pentru trafic de influenta si fals in 
declaratii 
Fostul sef al Politiei Romane, chestorul Catalin Ionita, care si-a dat chiar ieri demisia din functie din "motive 
personale", a fost pus azi sub acuzare de DNA pentru trafic de influenta si fals in declaratii. 
Un comunicat al procurorilor remis Ziare.com precizeaza ca DNA a dispus urmarirea penala a suspectilor 
Alexandru Catalin Ionita, la data faptelor seful Serviciului de Investigare a Fraudelor din cadrul Politiei Sectorului 1 
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Bucuresti, in prezent chestor principal de politie, si a Petrutei Dinu. 
 
Aceasta din urma este anchetata pentru cumparare de influenta. 
 
Acuzatiile DNA 
 
DNA il acuza pe Ionita ca a pretins de la Petruta Dinu (persoana indreptatita la reconstituirea dreptului de 
proprietate asupra unei suprafete de aproximativ 18 hectare, in localitatea Popesti-Leordeni, judetul Ilfov) 
cedarea cu titlu gratuit a unei suprafete de 4 hectare, promitand in schimb ca ii va determina pe functionarii 
publici cu atributii in acest sens sa urgenteze finalizarea procedurii de punere in posesie. 
 
Ca urmare a demersurilor facute de Ionita, pe 3 decembrie 2010, Comisia pentru stabilirea dreptului de 
proprietate asupra terenurilor a judetului Ilfov a emis titlul de proprietate in favoarea Petrutei Dinu si a altor trei 
persoane asupra a 18,17 hectare, transmite DNA. 
 
Ulterior, pe 19 martie 2015, persoanele beneficiare ale terenului i-au vandut intreaga suprafata lui Ionita si unei 
alte persoane din familia lui. 
 
Conform intelegerii anterioare, cumparatorii au achitat doar pretul de 70.000 de euro pentru suprafata de 14 
hectare (pretul convenit fiind de 5.000 euro/hectar), restul de 4,17 hectare fiind cedate cu titlu gratuit. 
 
DNA mentioneaza ca, in declaratiile de avere din perioada 2015 - 2018, Ionita a facut declaratii 
necorespunzatoare adevarului cu privire la terenul in cauza, de fiecare data mentionand doar o suprafata de 
18.174 m2 (1,8 hectare), adica 10% din suprafata reala dobandita. 
 
Demisia, urmata de audiere 
 
Amintim ca chestorul Catalin Ionita, care a demisionat, marti, de la conducerea Politiei Romane, s-a prezentat, 
miercuri dimineata, la sediul DNA. 
 
Aici, el a precizat ca are calitatea de suspect, insa este nevinovat. 
 
"Am fost citat in 18 iunie pentru a mi se aduce la cunostinta calitatea de suspect intr-un dosar. Am considerat ca 
este de datoria mea sa fac un pas inapoi, pentru a proteja imaginea Ministerului de Interne si a Politiei Romane. 
Demisia mea este un gest de demnitate si onoare", a sustinut Catalin Ionita. 
 
Fostul sef al Politiei Romane a fost schimbat din functie de premierul Viorica Dancila, in locul acestuia fiind 
imputernicit chestorul Ioan Buda, fost sef al Politiei de Frontiera, potrivit unei decizii a prim-ministrului, publicata, 
marti, in Monitorul Oficial. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CSM amana pana la toamna decizia in cazul Kovesi, care a refuzat sa mearga la comisia de ancheta 
Sectia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a amanat, pentru 12 septembrie, solutionarea 
actiunilor Inspectiei Judiciare cu privire la savarsirea de catre procurorul-sef al DNA, Laura Codruta Kovesi, si 
procurorul sef adjunct, Marius Iacob, a unor abateri disciplinare, conform unor surse din CSM. 
 
Sectia pentru procurori din CSM era asteptata sa anunte miercuri decizia in cazul Kovesi, in dosarul in care este 
cercetata de Inspectia Judiciara pentru refuzul de a se prezenta la audierile Comisiei parlamentare de ancheta 
privind alegerile prezidentiale din 2009. 
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CSM a mai amanat pana acum de doua ori un raspuns in acest caz. 
 
In luna aprilie, Inspectia Judiciara a declansat doua actiuni disciplinare impotriva sefei DNA, legate de refuzul de a 
se prezenta la audierile Comisiei parlamentare de ancheta privind alegerile prezidentiale din 2009 si de 
desemnarea consilierului judecator Dana Titian sa faca verificari la doua servicii teritoriale. 
 
In primul dosar, Laura Codruta Kovesi a fost audiata in urma cu doua saptamani in Sectia pentru procurori a CSM 
timp de aproximativ doua ore. 
 
Sesizarea in al doilea dosar a fost respinsa. 
-0:19 
In 18 aprilie, Inspectia Judiciara a anuntat ca a inceput actiunea disciplinara fata de procurorul sef al Directiei 
Nationale Anticoruptie, Laura Codruta Kovesi, dupa ce a refuzat de mai multe ori sa se prezinte la audierile 
Comisiei parlamentare de ancheta privind alegerile prezidentiale din 2009. 
 
Inspectorii spun ca, prin neprezentarea la Comisie si prin necomunicarea informatiilor solicitate, Kovesi a afectat 
onoarea profesionala si prestigiul functiei de magistrat. 
 
Pe rolul Sectiei pentru procurori a CSM se mai afla inca o sesizare a Inspectiei Judiciare in care este vizata 
Kovesi, pentru savarsirea unor abateri disciplinare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Sondaj Sociopol. În cine au încredere românii: Raed Arafat, Gabriela Firea şi Klaus Iohannis/ Câţi dintre 
români vor schimbarea Guvernului 
Raed Arafat conduce lista persoanelor de încredere în România, arată un sondaj Sociopol, făcut public miercuri. 
Potrivit acestuia, pe locul doi este primarul Capitalei, Gabriela Firea, în timp ce şeful statului, Klaus Iohannis, este 
pe poziţia a treia, iar Laura Codruţa Kovesi ocupă locul patru. 
Sondajul Sociopol arată că lista de persoane publice este condusă de către Raed Arafat, în care au încredere 
jumătate din români (50%) Pe următoarele două locuri, la strânsă concurenţă,ca de obicei în ultimele sondaje, 
sunt Gabriela Firea (25%) şi Klaus Iohannis (24%). Un sfert din români au încredere în aceşti doi oameni politici 
În Laura Codruţa Kovesi au încredere o cincime din români (19%) – nivel asemănător cu cel din sondajele 
anterioare. 
În Călin Popescu Tăriceanu au încredere aproape o cincime din români (17%), în timp ce Liviu Dragnea au 
încredere 15%, un nivel uşor mai ridicat faţă de sondajele anterioare. 
În Mugur Isărescu au încredere tot o şesime din români (14%), acesta prezentând o eroziune marcată faţă de 
sondajele anterioare Sociopol. Dacian Cioloş are încrederea a 13% dintre cei chestiionaţi. 
În Victor Ponta şi în Viorica Dăncilă au încredere 12% din români – niveluri asemănătoare cu cele din sondajele 
anterioare, în timp ce Ludovic Orban are parte de încrederea a 8% dintre românii chestionaţi, cu o uşoară creştere 
faţă de sondajele anterioare 
Lista este încheiată de Traian Băsescu, în care au încredere doar 7% din români – nivel asemănător cu cel 
identificat în sondajele anterioare. 
Sondaj Sociopol: 61% dintre români nu vor schimbarea Guvernului/ Ce spune sondajul despre economie 
Un sondaj Sociopol, realizat pe un eşantion de 917 persoane, arată că 61% dintre cei intervievaţi nu şi-au dorit 
schimbarea Guvernului prin moţiune de cenzură, în timp ce peste 53% sunt de acord cu programul de guvernare 
PSD-ALDE. Totuşi, percepţia este una pesimistă din cauza situaţiei politice. 
 
Sondajul arată că aproape jumătate din români (45%) au auzit de moţiunea de cenzură depusă de PNL împotriva 
Guvernului României condus de Viorica Dăncilă. Doar 21%, dintre cei intervievaţi sunt interesaţi de acest subiect. 
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Acelaşi sondaj arată că două treimi din români (61%) consideră că Guvernul condus de Viorica Dăncilă nu ar trebui 
să cadă în urma moţiunii de cenzură depuse de către PNL în Parlament. Totodată, 22% consideră că Guvernul 
trebuie să fie schimbat, în timp ce 17% spun că nu ştiu sau nu răspund. 
Sondajul Sociopol arată că cei mai mulţi români, 71%, prezintă o percepţie generală pesimistă: consideră că 
România se îndreaptă într-o direcţie greşită. Doar 12% sunt optimişti şi consideră că lucrurile se îndreaptă într-o 
direcţie bună. Motivele pesimismului românilor sunt covârşitor politice. România se îndreaptă într-o direcţie 
greşită din cauza situaţiei politice din ţară, 61% şi a scandalului politic cronicizat. 
Majoritatea românilor chestionaţi (53%) sunt de acord cu programul de guvernare PSD-ALDE pus în aplicare de 
Cabinetul Dăncilă. 30% nu sunt de acord cu acest program de guvernare, în timp ce 17 procente au spus că nu ltiu 
sau au refuzat să răspundă. 
Cât priveşte majorările de pensii şi salarii, 54% dintre chestionaţi au declarat că pensiile au crescut semnificativ în 
ultimele luni, iar acesta este un lucru bun pentru mersul lucrurilor în România. Totodată, două treimi din români 
(62%) consideră că veniturile românilor au crescut semnificativ în ultimele luni, iar un procent de 73% consideră 
că această creştere reprezintă un lucru bun pentru mersul lucrurilor în România. 
Sondajul a fost realizat de Sociopol, institutul coordonat de sociologul Mirel Palada, pe un eşantion de 917 
persoane, în perioada 22-26 iunie 2018. Marja de eroare este de +/-3%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul a respins cererea lui Iohannis de reexaminare a legii CSM, care se intoarce la promulgare in 
forma initiala 
Senatul a adoptat in forma initiala proiectul care modifica Legea 317/2004 privind organizarea CSM, respingand 
astfel cererea de reexaminare a presedintelui Klaus Iohannis. 
 
Legea acorda CSM atributiile de numire si revocare a conducerii ICCJ, seful statului fiind scos din procedura. 
 
Senatorii au adoptat initiativa legislativa in forma trimisa la promulgare pe 30 martie, cu 83 de voturi "pentru" 
si 32 "impotriva", care au apartinut alesilor PNL si USR. 
 
In plenul din 26 iunie si Camera Deputatilor a respins cererea de reexaminare a Legii CSM formulata de seful 
statului. 
 
"Sectiile Consiliului Superior al Magistraturii au urmatoarele atributii referitoare la cariera judecatorilor si 
procurorilor: numeste si revoca din functie presedintele, vicepresedintii si presedintii de sectii ai Inaltei Curtei 
de Casatie si Justitie", potrivit formei adoptate. 
Presedintele Klaus Iohannis a trimis Parlamentului, spre reexaminare, Legea pentru modificarea si completarea 
Legii nr. 317/2004. 
 
"Legea pentru modificarea si completarea Legii nr. 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii vizeaza 
interventii legislative substantiale de natura sa afecteze functionarea Consiliului Superior al Magistraturii si 
rolul constitutional al acestuia, de garant al independentei justitiei, exercitarea mandatului de membru al 
acestei autoritati publice, precum si functionarea Inspectiei judiciare. Totodata, legea transmisa la promulgare 
cuprinde norme contradictorii, trimiteri la dispozitii inexistente in continutul Legii nr. 317/2004, dispozitii 
neclare si/sau necorelate intre ele si chiar paralelisme legislative, motiv pentru care se impune reexaminarea 
acesteia de catre Parlament", se arata in cererea presedintelui Klaus Iohannis trimisa Legislativului. 
(Sursa: ziare.com) 

 Tăriceanu se întâlnește cu vicepreşedintele Comisiei Europene, pentru a discuta despre Legile Justiției și MCV 
Preşedintele Senatului României, Călin Popescu-Tăriceanu, va avea. joi, la Bruxelles, o întrevedere cu prim-
vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans. Pe agenda discuţiilor dintre cei doi sunt discuţii legate 
de justiţie, respectarea statului de drept şi Mecanismul de Cooperare şi Verificare (MCV), scrie News.ro. 
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Potrivit unui comunicat de presă, preşedintele Senatului României, Călin Popescu-Tăriceanu va avea joi, la 
Bruxelles, o întrevedere cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans. 
”Discuţiile celor doi oficiali vor viza respectarea în România a drepturilor şi libertăţilor cetăţenilor şi a raporturilor 
instituţionale caracteristice statului de drept”, se arată în comunicat. 
De asemenea, pe agenda discuţiilor va fi şi stadiul monitorizării justiţiei din România de către Comisia Europeană 
prin Mecanismul de Cooperare şi Verificare precum şi alte teme de interes bilateral vizând Uniunea Europeană. 
Cea de-a de-a doua misiune de evaluare din cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV) din anul 2018 
a avut loc în perioada 25 – 25 iunie, reprezentanţii Comisiei Europene având întâlniri cu reprezentanţii instituţiilor 
implicate în îndeplinirea obiectivelor MCV.  
(Sursa: news.ro) 
 

 Comisia Iordache dezbate modificările controversate la Codul Penal: abuzul în serviciu și pragul valoric 
Comisia parlamentară specială pentru elaborarea legilor Justiţiei se întruneşte joi în şedinţă, începând cu ora 
10:00. Pe ordinea de zi se află dezbateri asupra iniţiativei legislative de modificare a Legii nr. 286/2009 privind 
Codul penal, scrie Agerpres. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat luni că, în ceea ce priveşte adoptarea Codului penal, 
este nevoie doar de accelerarea procedurilor în Parlament, pentru că nu se poate face o sesiune extraordinară 
toată vara. El a reiterat, la finalul unei şedinţe a coaliţiei de guvernare, că este exclusă adoptarea unei OUG pe 
Codul penal. 
Cel mai așteptat articol este art. 297, adică acela care definește abuzul în serviciu. La acest articol au fost depuse 
mai multe amendamente independent de către parlamentari ai PSD și ALDE. Deputatul Cătălin Rădulescu a 
propus un prag de 200.000 de euro pentru prejudicii, în timp ce alții propun introducerea unui prag de 200.000 de 
lei și scăderea pedepselor maxime de la 7 la 3 ani de închisoare. De unele dintre modificări ar beneficia în mod 
direct liderii PSD și ALDE, Liviu Dragnea și Călin Popescu Tăriceanu. 
La începutul lunii noiembrie, anul trecut, Florin Iordache arăta că un prag pentru infracţiunea de abuz în serviciu 
se impune şi că el ar putea fi stabilit în jurul sumei de 19.000 de lei, precizând că nu crede că acest lucru ar 
deranja pe cineva. 
Întrebat dacă asumarea răspunderii reprezintă o variantă, Liviu Dragnea a spus că nu mai este nevoie de 
aceasta. "Nu mai e nevoie de asumarea răspunderii, e nevoie de a grăbi procedurile în Parlament totuşi, pentru că 
nu putem face o sesiune extraordinară toată vara. S-a discutat foarte clar să nu mai lăsăm loc la întârzieri. Azi s-a 
discutat foarte clar - şi aici au dreptate - că nu mai are rost să tot lungim, să tot lungim, să tot lungim, în condiţiile 
în care au fost dezbateri, totul a fost public, s-a discutat cu argumente, au fost consultări cu toate ONG-urile care 
au venit acolo, cu alte instituţii din statul român. Până la urmă, e o comisie parlamentară care trebuie să îşi 
încheie un raport, după care intră la votul final în Parlamentul României. (...) Mie nu mi-e teamă, am spus ceva: că 
nu mi-e teamă", a subliniat preşedintele Camerei Deputaţilor. 
 
În ceea ce priveşte articolul referitor la abuzul în serviciu, el a precizat că va fi o variantă asumată de PSD, dar 
trebuie să ajungă la o variantă finală membrii Comisiei parlamentare pentru legile Justiţiei.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Camera Deputatilor face sesiune extraordinara pentru Codurile Penale in perioada 2-19 iulie 
Biroul Permanent al Camerei a decis, miercuri, ca sesiunea extraordinara a Camerei Deputatilor sa fie convocata 
in perioada 2-19 iulie. 
 
Potrivit liderului PSD, Liviu Dragnea, aceasta va fi dedicata modificarilor la Codurile Penale. Si Codul Administrativ, 
un proiect cu numeroase prevederi controversate, ar putea fi adoptat in sesiunea extraordinara. 
 
Liviu Dragnea a sustinut luni, raspunzand unei intrebari, ca este exclusa in acest moment adoptarea modificarii 
Codurilor Penale printr-o ordonanta de urgenta. 
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"Am spus si spun in continuare ca trebuie sa se grabeasca procedurile, pentru ca s-a intarziat foarte mult. O sa 
facem o sesiune extraordinara, dar nu putem face o sesiune extraordinara toata vara. Si atunci o sa cer astazi, si 
eu, si domnul Tariceanu celor din comisie sa inchida odata Codul Penal, sa mearga la votul final, dupa care intra in 
circuitul obisnuit", a spus Dragnea, intrebat daca in cadrul CEx de vineri s-a discutat despre o posibila OUG pentru 
modificarea Codurilor Penale. 
 
Potrivit regulamentului, Camera Deputatilor se intruneste si in sesiuni extraordinare, la cererea presedintelui 
Romaniei, a Biroului Permanent sau a cel putin unei treimi din numarul deputatilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Presedintele Comisiei de la Venetia, despre atacurile la independenta justitiei: Nu exista o mentalitate 
democratica. Vor sa schimbe legea pentru ca nu sunt satisfacuti de deciziile justitiei 
Comisia de la Venetia urmareste, de cateva luni, situatia Justitiei din Romania, afirma Gianni Buquicchio, 
presedintele Comisiei. 
 
El a precizat ca in prezent se lucreaza la raspunsul pe sesizarea facuta de presedintele Klaus Iohannis legata de 
Legile justitiei, care va fi gata la finalul lunii iulie. 
 
Gianni Buquicchio a subliniat ca opinia se va referi la statutul judecatorilor si organizarea justitiei si Consiliul 
Superior al Magistraturii si spera ca va fi luata in considerare. 
 
"Urmarim situatia din Romania de cateva luni deja. De la declansarea crizei nu am primit nicio solicitare de la 
autoritatile romane sau de la APCE de a analiza situatia. Abia in aprilie pesedintele Iohannis ne-a solicitat sa 
pregatim o opinie. Lucram acum la acest document. Saptamana trecuta, in cadrul sesiunii de la Venetia, am avut 
un schimb de opinii cu membrii parlamentului de la Bucuresti: dl Iordache, presedintele comisiei juridice din 
cadrul Camerei Deputatilor si consilierul pe probleme juridice al presedintelui Iohannis. 
 
Avand in vedere urgenta situatiei, lucram deja la o opinie preliminara, care va fi gata la finalul lunii iulie, va fi 
trimisa la Bucuresti, si speram ca va fi luata in considerare. Opinia se va referi la statutul judecatorilor si 
organizarea justitiei si Consiliul Superior al Magistraturii", a declarat presedintele Comisiei de la Venetia intr-un 
interviu pentru Radio Europa Libera. 
 
In ceea ce priveste Codurile penale, Gianni Buquicchio a precizat ca ele nu fac obiectul acestei analize. 
 
"Codurile penale nu fac obiectul acestei analize, caci nimeni nu ne-a solicitat inca sa o facem", a afirmat oficialul. 
 
Intrebat daca Iohannis ar trebui sa trimita o alta solicitare pentru coduri, Buquicchio a afirmat ca "Este neobisnuit 
ca un presedinte sa solicite opinia Comisiei de la Venetia. De obicei guvernul, Parlamentul, APCE sau secretarul 
general al Consiliului Europei sunt institutiile care solicita acest lucru". 
 
Cetatenii au dreptul la o judecata dreapta, iar o tara unde justitia nu este independenta este instabila 
 
Presedintele Comisiei de la Venetia a mai spus ca, inainte de aderare a lucrat foarte mult cu tari ca Romania 
pentru a implementa masuri de intarire a independentei justitiei. Insa, acum, dupa ce a aderat la UE, acestor tari, 
inclusiv Romaniei, nu pare ca le mai pasa atat de mult de recomandarile Comisiei, spune Buquicchio. 
 
"Independenta justitiei este o prioritate pentru Comisia de la Venetia de multa vreme. Iar asta, atat in interesul 
cetatenilor unei tari sau alta, pentru ca acestia au dreptul la o judecata dreapta, dar si din ratiuni economice, caci 
o tara unde justitia nu este independenta este instabila si investitorii se feresc sa investeasca acolo. Inainte de 
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aderare, am lucrat foarte mult cu tari ca Romania pentru a implementa masuri de intarire a independentei 
justitiei. 
ADVERTISING 
 
Acum, ca sunt in UE, pare ca nu le mai pasa atat de mult. Eu cred insa ca sunt si alte motive. Daca ne uitam la 
Ucraina, Serbia, Macedonia, de exemplu, vedem ca in dorinta de aderare la UE coopereaza foarte bine cu noi. 
Comisia Europeana si Parlamentul European coopereaza cu noi in procesul de aderare al acestor tari", a spus 
presedintele Comisiei de la Venetia. 
 
Intrebat ce ce crede ca exista o avalansa de atacuri la adresa justitiei in fostele state comuniste, in Estul Europei, 
mai ales, Buquicchio a precizat ca "Sunt interese politice. Cred ca este si o chestiune de mentalitate. Sunt alegeri, 
si castigatori vor sa ia totul." 
 
"Deci in aceste tari nu exista inca o mentalitate democratica, aceasta idee a alternantei la putere: azi sunt eu, 
maine esti tu, si ar trebui sa facem totul pentru binele oamenilor si societatii. Cei care sunt la putere vor sa 
schimbe legile pentru ca nu sunt satisfacuti de deciziile justitiei. 
 
Sa speram ca acesta mentalitate se va schimba. Europa are nevoie de acest lucru. UE are multe provocari de la 
migratie la justitie si lipsa de solidaritate. Trebuie sa stam impreuna si sa nu distrugem ce am construit in 60 de 
ani", a conchis presedintele Comisiei de la Venetia. 
 
Amintim ca, in 2 mai, presedintele Klaus Iohannis a anuntat ca a decis sa trimita pachetul de legi ale justitiei la 
CCR si sa sesizeze Comisia de la Venetia. 
 
"Am decis sa trimit intregul pachet inapoi la CCR si in paralel sa sesizez Comisia de la Venetia. De aceea, fac apel la 
CCR de a nu se grabi si a conlucra cu organismul european", a spus Iohannis. 
 
Doua zile mai tarziu, Comisia de la Venetia a anuntat ca a inregistrat solicitarea adresata de presedintele Klaus 
Iohannis prin care seful statului cere un punct de vedere forului european pe marginea pachetului Legilor Justitiei 
adoptate de Parlamentul Romaniei. 
 
"Comisia de la Venetia a inregistrat dosarul cu privire la modificarea Legilor Justitiei din Romania, cu nr 924/2018 - 
Romania - Draft Legislation on the Judiciary, si a anuntat primirea solicitarilor din partea APCE si a presedintelui 
Iohannis", se arata intr-un mesaj al Comisiei. 
 
Vineri, consilierul de stat in cadrul Departamentului de Reforma Institutionala si Constitutionala de la Cotroceni 
Bogdan Dima si vicepresedintele Camerei Deputatilor Florin Iordache au avut o discutie cu membrii Comisiei de la 
Venetia, privind modificarile care s-au facut la Legile Justitiei. 
 
Surse consultate de Ziare.com, au declarat ca raportul intermediar al Comisiei de la Venetia in privinta legilor 
justitiei din Romania va fi foarte critic in privinta modificarilor pe care PSD-ALDE vor sa le impuna. 
(Sursa: ziare.com) 
 
Mesajul lui Iohannis dupa sedinta CSAT, unde s-a discutat despre militarii trimisi peste hotare si Rosia Montana 
Sedinta CSAT de miercuri dimineata a durat destul de putin, avand in vedere ca a inceput la 10:30, iar la ora 11:55 
Administratia Prezidentiala a trimis deja un comunicat cu concluziile reuniunii, la care a participat si premierul 
Viorica Dancila. 
 
Din textul remis Ziare.com de Palatul Cotroceni aflam ca "prima tema de pe ordinea de zi a constituit-o analiza si 
aprobarea obiectivelor Romaniei pentru Summitul NATO de la Bruxelles, care se va desfasura in perioada 11-12 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-trimite-legile-justitiei-la-ccr-si-sesizeaza-comisia-de-la-venetia-1511975
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-trimite-legile-justitiei-la-ccr-si-sesizeaza-comisia-de-la-venetia-1511975
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/comisia-de-la-venetia-a-inregistrat-cererea-lui-iohannis-ccr-va-dezbate-prima-dintre-legile-justitiei-inainte-de-pronuntarea-expertilor-internationali-1512298
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/comisia-de-la-venetia-a-inregistrat-cererea-lui-iohannis-ccr-va-dezbate-prima-dintre-legile-justitiei-inainte-de-pronuntarea-expertilor-internationali-1512298
http://www.ziare.com/florin-iordache/justitie/florin-iordache-chemat-la-comisia-de-la-venetia-pentru-a-da-explicatii-despre-modificarile-la-legile-justitiei-1518027
http://www.ziare.com/florin-iordache/justitie/florin-iordache-chemat-la-comisia-de-la-venetia-pentru-a-da-explicatii-despre-modificarile-la-legile-justitiei-1518027
http://www.ziare.com/stiri/csat/iohannis-si-dancila-participa-miercuri-la-sedinta-csat-vor-discuta-despre-rosia-montana-1519082
http://www.ziare.com/stiri/csat/iohannis-si-dancila-participa-miercuri-la-sedinta-csat-vor-discuta-despre-rosia-montana-1519082


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
iulie". 
 
"Pentru tara noastra, Summitul prezinta o importanta deosebita din perspectiva avansarii proiectelor de 
consolidare a posturii de aparare si descurajare pe Flancul Estic al NATO, dar si a proiectarii stabilitatii in 
vecinatatea estica, mai cu seama in regiunea Marii Negre", transmite Administratia Prezidentiala. 
 
Mai multi soldati pleaca in misiuni peste hotare 
 
De asemenea, CSAT a aprobat fortele armate ale Romaniei care pot fi puse la dispozitie pentru participarea la 
misiuni si operatii in afara teritoriului statului roman, in anul 2019. 
 
"Comparativ cu anul 2018, acestea sunt mai mari cu 305 militari din Armata Romaniei, ceea ce reprezinta o 
crestere de 11,7%. Astfel, Armata Romaniei va participa cu un efectiv de 2.098 militari si civili la misiuni si operatii 
in afara teritoriului statului roman, iar Ministerul Afacerilor Interne va participa cu 932 militari si politisti", anunta 
Presedintia. 
 
Rosia Montana: CSAT a fost informat, decizia ramane la Guvern 
-0:27 
Cat despre subeictul Rosia Montana, ministrul Culturii, George Ivascu, a informat membrii CSAT cu privire la 
stadiul includerii "Peisajului cultural minier de la Rosia Montana" in Lista Patrimoniului Mondial UNESCO. 
 
Presedintia subliniaza ca subiectul "Rosia Montana" "a fost permanent in atentia" lui Klaus Iohannis, "atat din 
punct de vedere cultural, cat si sub aspect social, cu impact major intr-o zona istorica a Romaniei". 
 
Insa, chiar si asa, CSAT nu a facut decat sa ia "act de informarea facuta de catre ministrul Culturii si Identitatii 
Nationale, urmand ca problematica sa fie in continuare gestionata de catre Guvernul Romaniei". 
 
Amintim ca recent ministrul Culturii a solicitat amanarea deciziei privind includerea Rosiei Montane in Patrimoniul 
UNESCO, motivand ca trebuie protejate drepturile statului roman in litigiul cu compania Gabriel Resources si ca 
pierderile se pot ridica la 4,4 miliarde de dolari. 
 
Pe 7 iunie, ambasadorul Romaniei la UNESCO, Adrian Cioroianu, a declarat ca stoparea procedurii de includere a 
localitatii Rosia Montana in patrimoniul UNESCO, la cererea Guvernului, este o situatie inedita, deoarece primise 
deja recomandare de inscriere in Lista Patrimoniului Mondial. 
(Sursa: ziare.com) 
 
 
 

 Iohannis - la Consiliul European; va saluta progresele privind mobilitatea militară şi va pleda pentru un climat 
atractiv al investiţiilor în UE 
Preşedintele Klaus Iohannis va participa, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului European de la Bruxelles, unde va 
exprima sprijinul României pentru iniţiativele NATO şi UE destinate îmbunătăţirii mobilităţii militare şi va pleda 
pentru menţinerea unui climat atractiv al investiţiilor în Uniunea Europeană. 
 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, pe agenda discuţiilor se află teme care vizează politica europeană de 
apărare, subiecte economice referitoare la ocupare, creştere economică, competitivitate, domeniul digital, 
inovare şi comerţ, migraţie, viitorul buget al Uniunii Europene post-2020, precum şi aspecte privind relaţiile 
externe ale Uniunii. Totodată, vor fi abordate ultimele evoluţii referitoare la procesul de retragere a Marii Britanii 
din UE. 
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Cu privire la politica europeană de apărare, preşedintele Iohannis se va referi la importanţa cooperării structurate 
permanente (PESCO), salutând progresele înregistrate, în special cele din domeniul mobilităţii militare şi 
ameninţărilor cibernetice. De asemenea, şeful statului va exprima sprijinul României pentru iniţiativele dezvoltate 
de NATO şi UE, destinate îmbunătăţirii mobilităţii militare, şi va reitera susţinerea pentru intensificarea cooperării 
dintre UE şi NATO. 
 
Iohannis va vorbi şi despre nevoia implementării reformelor menite să sporească rezilienţa economiilor statelor 
membre şi va sublinia importanţa acordată cercetării şi inovării ca elemente-cheie pentru competitivitatea 
Uniunii. 
 
El va pleda pentru menţinerea unui climat atractiv pentru investiţii în UE, arătând că România susţine un sistem 
de impozitare echitabil şi eficient al companiilor, care să fie adaptat noilor modele de afaceri în contextul 
digitalizării economiei. În domeniul comerţului, România rămâne un susţinător puternic al sistemului multilateral 
bazat pe reguli, stabilit în cadrul Organizaţiei Mondiale a Comerţului, precizează Administraţia Prezidenţială. 
 
Cu privire la viitorul buget al Uniunii post-2020, Iohannis va pleda pentru finalizarea negocierilor cât mai rapid 
posibil, dar şi pentru necesitatea identificării unor soluţii echilibrate, care să fie acceptabile pentru toate statele 
membre. 
 
"Gestionarea fluxurilor migratorii rămâne o prioritate a Uniunii Europene şi a statelor sale membre şi, în acest 
context, preşedintele Klaus Iohannis va reitera necesitatea continuării consolidării protecţiei la frontierele externe 
ale Uniunii şi va accentua necesitatea unui efort colectiv al statelor membre pentru intensificarea dialogului cu 
ţările de origine şi de tranzit ale migranţilor", arată sursa citată. 
 
În cadrul discuţiilor despre Brexit, Iohannis va reitera importanţa menţinerii unei voci unitare şi coerente a UE în 
procesul de negociere cu partea britanică, în vederea obţinerii unui acord echitabil pentru toate părţile. 
 
"Pentru România, prioritară este protejarea drepturilor şi a intereselor cetăţenilor săi care locuiesc în Regatul 
Unit. Ca atare, partea română va urmări ca prevederile Acordului de Retragere să conţină toate aspectele 
relevante agreate în cadrul primei faze a negocierilor", precizează Preşedinţia. 
 
De asemenea, vineri, preşedintele Iohannis va participa la Summitul Euro în format extins, unde va sublinia că 
"pentru ţara noastră, ca stat care doreşte să adere cât mai curând posibil la zona Euro, consolidarea Uniunii 
Economice şi Monetare are o importanţă majoră". 
 
"Preşedintele României va arăta că deciziile în acest domeniu sunt foarte importante pentru viitorul întregii 
Uniuni Europene şi, în consecinţă, susţine menţinerea dezbaterilor în format extins, inclusiv cu participarea 
statelor membre care încă nu fac parte din zona Euro", mai arată Administraţia Prezidenţială.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Amenzile rutiere vor putea fi achitate la jumatate timp de 15 zile, in loc de 48 de ore. Legea merge la Iohannis 
Perioada in care cei care primesc amenzi de circulatie pot sa le achite la jumatatea valorii va fi majorata de la 48 
de ore la 15 zile, incepand cu 1 ianuarie 2019. 
 
Proiectul prevede, de asemenea, si implementarea un mecanism electronic de evidenta si comunicare a 
amenzilor contraventionale, precum si a platilor acestora, care va fi utilizat initial doar pentru amenzi rutiere, iar 
datele vor fi accesibile atat autoritatilor, precum si contribuabililor. 
 
Ulterior, masura se va extinde si va acoperi si alte amenzi contraventionale, pe masura ce se dezvolta sistemul 
informatic. Data va fi stabilita prin hotarare de guvern. 
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Proiectul de lege a fost aprobat de Camera Deputatilor, miercuri, in calitate de for decizional, si va ajunge la 
presedintele Klaus Iohannis pentru promulgare, transmite Profit.ro. 
 
Legea a fost elaborata in 2015, in timpul guvernarii Ponta, insa a fost adoptat abia acum, deoarece alesii Puterii au 
initiat un proiect prin care propun reducerea termenului de achitare in cazul tuturor amenzilor. 
 
Guvernul Ponta motiva necesitatea prelungirii perioadei de achitare a amenzii redusa la jumatate prin faptul ca 
"termenul de 48 de ore poate fi considerat nerezonabil pentru asigurarea conformarii cetateanului, pus in situatia 
de a identifica rapid anumite sume de bani". 
 
Astfel ca s-a instituit o regula generala de plata a jumatate din amenda, in maximum 15 zile de la data in care este 
inmanat sau comunicat procesul verbal. 
 
De asemenea, proiectul mai prevede ca procesul verbal sa constituie si instiintarea de plata a amenzii, fara sa mai 
fie nevoie de intocmirea unui alt document. 
 
Achitarea se va putea realiza la orice unitate a Trezoreriei Statului, la casieriile unitatilor/ subdiviziunilor 
administativ-teritoriale sau la alte entitati care se stabilesc prin normele de aplicare a legii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Clientii CEC Bank isi inchid conturile, dupa ce banca a reziliat contractul cu Papaya: Pagina de Facebook a fost 
luata cu asalt 
Dupa ce Papaya Advertising a anuntat ca CEC Bank si-a reziliat contractul vechi de 10 ani la putin timp dupa ce 
compania a dat liber angajatilor sa participe la protestul de miercuri, mai multi clienti ai bancii de stat si-au inchis 
conturile si altii au anuntat ca urmeaza sa o faca. 
 
In plus, pagina de Facebook a CEC Bank a fost luata cu asalt de clientii nemultumiti, care anunta ca isi vor inchide 
conturile. 
 
Un client al CEC Bank chiar a postat pe Facebook o imagine cu cardul taiat, alaturi de mesajul "La revedere". 
Avalansa de mesaje negative 
 
Miercuri dimineata, un alt client CEC a anuntat ca sta la coada pentru a-si inchide contul. "Am un depozit de 
15.000 euro la ei!!! Firma mea, tot... Mut tot", a spus barbatul. 
 
"Eu chiar va multumesc ca m-ati ajutat sa-mi conving parintii sa-si transfere banii de la voi. A fost suficient sa le 
spun ca sunteti pesedisti. Ca sa nu mai vorbim de comisionul de rahat de la depozite la termen", a notat o alta 
persoana. 
 
"Imi inchid astazi conturile de economii la dvs! Si cand ma gandeam ca era sa fac si un credit... banca ar trebui sa 
fie comerciala.. nu politica!", a notat un alt client nemultumit de decizia CEC Bank. 
 
"Azi imi voi inchide contul de card de la CEC si ma bucur ca nu sunt singura", este un alt mesaj de la o internauta 
nemultumita. 
 
"Sa fie cineva la ghiseu astazi. Vin sa inchid conturile. Ati ramas ca acum 30 de ani. Voi si Posta Romana", a 
completat altcineva. 
 
"Sunt client CEC, voi face ce pot sa renunt la produsele voastre. Pentru ca orice actiune are si o reactie. Ati 
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castigat cu aceasta reziliere niste clienti noi si ati pierdut pe altii. Probabil v-ati facut calculele dinainte si v-a dat 
pe plus. Eu nu cred", a adaugat cineva. 
 
"Domnilor, sunteti penibili! Maine o sa ma alatur sutelor de clienti care isi vor inchide contul", a avertizat 
altcineva. 
ADVERTISING 
 
In sute de mesaje, oamenii ii critica pe reprezentantii CEC Bank pentru decizia luata. Iata cateva dintre acestea: 
 
"Mai deschideti geamurile sa se aeriseasca! Inca aveti un iz comunist". 
 
"Campania publicitara made by Papaya este una exceptionala, care a facut ca institutia dvs sa nu mai pare o 
institutie anosta, asociata perioadei comuniste. Ati reusit prin atitudinea dvs de a rezilia contractul cu Papaya sa 
aratati ca NU promovati profesionalismul si competenta. O miscare regretabila! Sper ca romanii sa ia atitudine 
impotriva acestor masuri comuniste". 
 
Oamenii au sesizat ca si multe dintre mesajele negative dispareau. 
 
"Macar platiti omul de social media overtime? Prietene, nu are nimeni nimic cu tine, we are on the same side", a 
comentat o persoana. 
 
Comparatia cu episodul Firea 
 
Alti internauti fac referire la ceea ce s-a intamplat pe pagina de Facebook a Gabrielei Firea, cand primarul a inchis-
o si deschis-o de mai multe ori, dupa ce a fost huiduita pe Arena Nationala la ceremonia de premiere a Simonei 
Halep. 
 
"Aveti acelasi consilier cu Firea? Sunteti invidiosi pe huiduielile gospodinei?", a comentat cineva. "Draga CEC, Nu 
fiti firea, nu va pierdeti cu firea! Oamenii au dreptul la libera exprimare!", a adaugat altcineva. 
 
"Oricat de obisnuiti ar fi ai lui Firea cu sters de comentarii, la ceva de genul asta le va fi greu sa faca fata. Poate vin 
totusi cu niste idei fresh, gen hai sa inchidem pagina pentru cateva zile", este un alt comentariu. 
 
UPDATE Protestatarii adunati azi langa Parlament in ziua motiunii de cenzura si-au exprimat nemultumirea fata de 
politica CEC Bank. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Un proiect de lege propune ca poprirea conturilor să se facă doar cu acordul judecătorului 
Mulți români s-au trezit cu conturile blocate pentru datorii la stat și de câțiva lei sau chiar prescrise. În Parlament 
a fost depus acum un proiect de lege care limitează astfel de abuzuri. Mai exact, nu va mai permite statului să ia 
această măsură decât în baza unui mandat judecătoresc. 
Actuala lege îi permite statului să își recupereze datoriile fără să mai treacă pe la instanța de judecată. 
Majoritatea românilor întâmpină probleme pentru că de cele mai multe ori constată că au conturile blocate abia 
când ajung la bancă. Este și cazul Marinelei Zlatan, care s-a trezit cu o datorie de peste 13 mii de lei. Totul pentru 
o mașină care fusese radiată în urmă cu ani. 
Sunt și români care au aflat că au conturile blocate când au ajuns la bancomat. Liliana Dumitrașcu s-a aflat într-o 
astfel de situație. 
În situația lor se află mulți români. Potrivit datelor ANAF, sunt milioane de oameni care au datorii la stat. Numai la 
sfârșitul anului trecut erau raportați un milion și jumătate de datornici, cu peste 3,6 milioane de lei de plătit la 
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bugetul de stat. Angajații ANAF le-ar putea pune poprire pe conturi fără să apeleze la executorii judecătorești. 
Ceea ce creează dezechilibru între stat și privat. 
Propunerea de modificare a Codului de Procedura Fiscală va intra în dezbatere la Senat ca primă Cameră sesizată, 
iar deputații vor avea ultimul cuvânt pe această propunere. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Creditele la „Prima Casă” au ajuns o povară din cauza ROBOR 
S-au bucurat de avansul mic şi de garanţia statului pentru creditul pe care l-au luat, dar avansul ROBOR îi 
afectează pe zeci de mii de români care s-au împrumutat prin Programul Prima Casă. Au ajuns să plătească... până 
la 44% din venituri drept rată lunară. Iar creşterea sumelor de plată pare să nu se mai oprească. Indicele ROBOR a 
ajuns la 3,15% - cel mai mare din ultimii 4 ani. 
 Avansul indicelui ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează dobânda la cele mai multe dintre creditele cu 
dobândă variabilă, nu pare să-i fi descurajat astfel complet pe cei care îşi doresc să devină proprietari. 
„Dacă mă refer la anul 2018, din totalul plafonului alocat de 2 miliarde de lei la zi a fost deja epuizat 62 la sută”, 
spune Gheorghe Lăpădat, director general adjunct FNGCIMM. 
Asta chiar dacă ratele au crescut mult. Cei care au luat un credit în 2012 plătesc azi o rată de 1.229 de lei. Faţă de 
anul trecut înseamnă un plus de 300 de lei. Cât un plin de benzină, în condiţiile în care indicele ROBOR a ajuns la 
3,15%. Şi, cu toate acestea, datoria către bănci scade foarte încet. 
„În 6 ani soldul creditului a scăzut de la 225.000 lei la 201.205 lei, cu doar 23.795 lei. În această perioadă s-au 
plătit rate totale în valoare de 87.813 lei, restul de puţin peste 64.000 lei fiind reprezentat de dobândă şi de 
comisioane plătite băncii”, relatează Roxana Vântu, jurnalist Digi24. 
În acest interval, indicele ROBOR a variat destul de mult şi chiar depăşea la un moment dat nivelul de 6%. 
„E atât de imprevizibil ce se întâmplă fiscal. Alţii care nu înţeleg roboreză - această boală neagră, nu e o boală, e o 
consecinţă naturală a ceea ce se întâmplă în România”, spune Iancu Guda, analist economic. 
„În momentul acesta dobânda de politică monetară este de 2,5 la sută, ROBOR-ul nu poate creşte mai mult de 3,5 
la sută”, adaugă Irina Chiţu, analist financiar. 
Cea mai mare rată plătită a fost de 1.731 lei în decembrie 2012. În următorul an, ROBOR a scăzut aproape la 
jumătate, iar rata s-a redus şi ea la puţin peste 1.300 de lei. 
În urmă cu trei ani, un client achita lunar 1.000 de lei, deci cu 700 de lei mai puţin decât la început. De toamna 
trecută, rata creste iar, până la peste 1.200 de lei, in prezent. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ONRC: Numărul insolvenţelor a urcat cu aproape 12%, în primele 5 luni; suspendările şi dizolvările, în creştere 
cu 30,81%, respectiv 59,49% 
Numărul societăţilor comerciale şi persoanelor fizice autorizate intrate în insolvenţă a crescut cu 11,97% în 
primele cinci luni din acest an, comparativ cu perioada similară din 2017, la 3.686, reiese din datele publicate pe 
site-ul Oficiului Naţional al Registrului Comerţului (ONRC). 
 
Cele mai multe firme şi PFA-uri intrate în insolvenţă sunt în Bucureşti, respectiv 737 (plus 2,50% faţă aceeaşi 
perioadă din 2017) şi în judeţele Bihor - 237 (plus 22,16%), Iaşi - 213 (plus 4,41%) şi Timiş - 181 (plus 27,46%). 
Numai în luna mai au intrat în insolvenţă 721 de firme şi PFA-uri. 
 
Pe domenii de activitate, cel mai mare număr de insolvenţe s-a înregistrat în comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, 
repararea autovehiculelor şi motocicletelor - 1.130 (plus 13,68%). Un număr de 226 de insolvenţe s-au raportat 
numai la nivelul lunii mai în acest domeniu. 
 
De asemenea, în perioada ianuarie - mai 2018, un număr de 8.364 de firme şi-au suspendat activitatea (plus 
30,81%), 1.406 numai în luna mai, iar 15.751 au fost dizolvate, cu 59,49% mai multe. La nivelul lunii mai au fost 
dizolvate 3.098 de firme. 
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În februarie, oficialii Coface semnalau că insolvenţele din România rămân la un nivel de două ori mai mare faţă de 
media din Europa Centrală şi de Est (ECE). 
 
"Anul 2017 a adus 8.256 de proceduri noi de insolvenţă, în creştere cu 3% faţă de 2016, când s-au înregistrat 
8.053 de noi proceduri. În ciuda minimului din ultimii 15 ani, România raportează un nivel mediu al companiilor 
insolvente raportat la 1.000 de firme active de 2,4%, ceea ce înseamnă de aproape două ori peste media din 
Europa Centrală şi de Est. În acest context, este mai important să evaluăm calibrul companiilor insolvente, din 
perspectiva pierderilor financiare cauzate creditorilor şi a dimensiunii sociale, prin locurile de muncă pierdute. Din 
această perspectivă, 2017 a înregistrat o oarecare stabilizare a companiilor insolvente cu venituri peste 1 milion 
de euro, respectiv 326 firme, comparativ cu 333, în anul anterior", conform sursei citate. 
 
În ciuda acestui fapt, spuneau reprezentanţii companiei, pierderile produse creditorilor de către firmele 
insolvente în 2017 s-au ridicat la 9,6 miliarde lei, în creştere cu 13% comparativ cu anul anterior, respectiv 8,5 
miliarde lei. Pe de altă parte, numărul locurilor de muncă raportate de firmele insolvente în 2017 se ridică la 
47.578, cu 32% mai mic faţă de cel din anul anterior. 
 
Cele trei greşeli majore ale firmelor care au intrat în incapacitate de plată sunt: finanţarea deficitară a investiţiilor, 
investiţiile greşite şi politica agresivă a dividendelor.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Director de companie maghiara: Nu va ingrijorati ca va ia Budapesta gazul. Oricum n-aveti ce face cu el decat 
un foc mare! 
 
Directorul transportatorului maghiar de gaze FGSZ sustine ca speculatiile pe care romanii le fac asupra intereselor 
Budapestei in privinta gazelor din Marea Neagra nu-si au locul. Motivul: Romania nu va putea oricum folosi 
intreaga cantitate de gaze pe care o va extrage si nici n-o va putea exporta prin alta parte decat prin Ungaria. 
 
"Am vrut sa avem aceasta conferinta de presa la Bucuresti, pentru ca am citit foarte multe articole care aveau 
informatii eronate legate de noi si de gazele din Marea Neagra si foarte multi politicieni au vorbit despre lucruri 
care nu sunt 100% corecte. 
 
Vrem sa intelegeti ca Romania se afla pe punctul de a lua cea mai importanta decizie economica din ultimii 20 de 
ani. Vorbim de 200 de miliarde de metri cubi de gaze in Romania", a spus Kristof Terhes, CEO al FGSZ, 
transportatorul maghiar de gaze, intr-o conferinta de presa organizata de companie la Bucuresti. 
 
Terhes a subliniat ca Romania nu poate consuma toata aceasta cantitate, avand in vedere faptul ca doar 30-35% 
din populatie este conectata la reteaua de gaze. In schimb, Ungaria ar avea ce face cu gazul, in conditiile in care 
are 95% din populatie conectata la reteaua de distributie. 
 
De fapt, Ungaria este pe locul doi in Europa, din acest punct de vedere, dupa Olanda, tara in care 99% din 
populatie este racordata la reteaua de gaze. 
 
"Este pur si simplu prea mult (gaz - n.red.) pentru necesitatea interna a tarii. Nu aveti petrochimie, nu puteti folosi 
gazele naturale ca materie prima. Ce faceti cu gazul? Il ardeti, faceti un foc mare?", s-a intrebat el retoric. 
 
In repetate randuri, in ultimele luni, politicieni si analisti romani au facut referire la faptul ca Budapesta a luat o 
serie de masuri pentru a-si dezvolta piata gazelor si a facut presiuni pentru ca BRUA - al carei segment romanesc a 
inceput sa se construiasca in urma cu putin timp - sa nu mai ajunga pana in Austria, cum ar fi trebuit, ci sa se 
opreasca pe teritoriul Ungariei. 
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Totul, spuneau parte dintre analisti, in dezavantajul Romaniei, care concureaza cu Ungaria pe mai multe piete 
externe de gaze. 
 
Terhes a criticat nu numai aceste opinii, ci si intarzierea cu care Parlamentul din Romania dezbate legislatia din 
domeniul operatiunilor petroliere offshore. 
 
"Este greu pentru noi sa ne explicam intarzierea unor legi in baza carora se va lua cea mai importanta decizie 
pentru Romania, care ar insemna 4-5 miliarde de dolari venituri pentru Romania. 
 
Noi lucram in business, nu in politica, si pentru noi este foarte greu de inteles de ce aceste lucruri nu se intampla. 
In primul rand, vor beneficia de aceste proiecte Romania si contribuabilii romani, apoi Exxon si OMV, iar, in al 
treilea rand, Transgaz, iar noi venim pe locul al patrulea, daca fluxul de gaze ajunge in Ungaria", a sustinut seful 
FGSZ. 
 
Reamintim ca reprezentantii industriei petroliere si membrii Comisiei de Industrii si Servicii din Camera 
Deputatilor n-au reusit sa se inteleaga asupra formei legii care va reglementa modul de exploatare a gazelor din 
Marea Neagra. 
 
Daca nu va fi votata pana la inceputul vacantei parlamentare sau in sesiunea extraordinara, legea va ramane in 
asteptare pana la toamna. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Calendarul sesiunilor de depunere a proiectelor pentru finanţări agricole PNDR 2018 
MEDIAFAX prezintă calendarul estimativ al sesiunilor de depunere a proiectelor de finanţare ce vor putea fi 
depuse de fermieri pentru accesarea Submăsurilor PNDR (Programul Naţional de Dezvoltare Rurală) în perioada 
imediat următoare, respectiv în lunile iulie şi august 2018. 
Potrivit unui document transmis la solicitarea MEDIAFAX de Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR), 
calendarul estimativ de lansare a sesiunilor PNDR pentru perioada imediat următoare arată astfel: 
- Submăsura 1.2 „Sprijin pentru activităţi demonstrative şi de informare” va demara în iulie 2018 cu o alocare 
propusă de 13,4 milioane de euro; 
- Submăsura 3.1 „Sprijin pentru participarea pentru prima dată la schemele de calitate” va demara în iulie 2018 cu 
o alocare propusă de 6,1 milioane de euro; 
- Submăsura 4.1 „Investiţii in exploataţiile agricole”, inclusiv ITI, va demara în iulie 2018. Bugetul acestei 
submăsuri se va împărţi pe sectoarele „Vegetal I”, apoi „Zootehnic II” (din fiecare sector defalcându-se 1/3 din 
alocare pentru zona montană) şi „Fermă de familie şi fermă mică III”. Pentru sectoarele „Vegetal I” şi „Zootehnic 
II”, sesiunea va fi deschisă doar pentru proiectele complexe care presupun construcţii-montaj. Bugetul total alocat 
va fi de 303 milioane de euro, din care „Vegetal I” 79 milioane de euro (26%) – 26 de milioane de euro zonă 
montană şi 53 de milioane de euro zonă non-montană, apoi „Zootehnic II” 165 de milioane de euro (54%) – 54 de 
milioane de euro zonă montană şi 111 milioane de euro zonă non-montană – şi „Ferma de familie şi ferma mică 
III” 59 de milioane de euro (19%); 
- Submăsura 4.2 „Sprijin pentru investiţii în procesarea/marketingul produselor agricole” va demara în iulie 2018 
cu o alocare propusă de 203 milioane de euro; 
- Submăsura 4.3 „Investiţii pentru dezvoltarea, modernizarea sau adaptarea infrastructurii agricole şi silvice”, 
componenta irigaţii, va demara în august/septembrie 2018 cu o alocare propusă de 242 de milioane de euro (fără 
supracontractare); 
- Submăsura 6.1 „Sprijin pentru instalarea tinerilor fermieri”, inclusiv ITI, va demara în iulie 2018 cu o alocare 
propusă de 11 milioane de euro; 
- Submăsura 6.2 „Sprijin pentru înfiinţarea de activităţi neagricole în zone rurale” va demara în iulie/august 2018 
cu o alocare propusă de 1,4 milioane de euro; 
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- Submăsura 6.3 „Sprijin pentru dezvoltarea fermelor mici”, cu o alocare distinctă ITI, va demara în iulie 2018 cu o 
alocare propusă de 51,5 milioane de euro, din care ITI 3 cu 71 de milioane de euro; 
- Submăsura 6.4 „Investiţii în crearea şi dezvoltarea de activităţi neagricole” va demara în iulie/august 2018 cu o 
alocare propusă de 2,99 milioane de euro; 
- Submăsura 19.3 „Pregătirea şi implementarea activităţilor de cooperare ale GAL” - Componenta A va demara în 
iulie 2018 cu o alocare propusă de 2,31 milioane de euro, iar Componenta B, care va demara în trimestrul IV 2018, 
va avea o alocare totală de 9,27 milioane de euro. 
Marţi, la Bucureşti, în prezenţa oficialilor Comisiei Europene - Direcţia Generală pentru Agricultură -, s-a 
desfăşurat a VII-a reuniune a Comitetului de Monitorizare pentru PNDR 2014-2020, în cadrul căreia a fost discutat 
şi calendarul sesiunilor de depunere pentru submăsurile PNDR 2018. 
„În cadrul întâlnirii se discută calendarul sesiunilor de depunere şi alocările propuse pentru submăsurile PNDR ce 
urmează a fi lansate în perioada următoare, stadiul implementării măsurilor PNDR 2014-2020 de către Agenţia de 
Finanţare a Investiţiilor Rurale, Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură şi de către Autoritatea de 
Management pentru Programul Naţional de Dezvoltare Rurală”, a comunicat MADR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Finanţări nerambursabile de 40.000 de euro, disponibile pentru tinerii antreprenori din Regiunea Sud-
Muntenia 
Patronatul Tinerilor Întreprinzători din România (PTIR) anunţă organizarea, în perioada 11 iunie - 10 octombrie 
2018, a concursului „Start pentru afacerea ta! - Regiunea Sud Muntenia” pentru obţinerea a 40.000 euro 
nerambursabil de către persoanele interesate în înfiinţarea unei afaceri nonagricole. 
Condiţiile esenţiale de participare sunt: 
- Domiciliul sau reşedinţa să fie în regiunea Sud-Muntenia, indiferent că este vorba de mediul urban sau de cel 
rural; 
- Dorinţa înfiinţării unei afaceri non-agricole în mediul urban din regiunea Sud-Muntenia; 
- Absolvirea unui curs de Competenţe Antreprenoriale, recunoscut de ANC. 
În vederea înscrierii în cadrul concursului, candidaţii vor mai trebui să completeze şi un plan de afaceri, precum şi 
anexele obligatorii. Toate acestea pot fi găsite pe site-ul http://www.ptir.ro/?p=2761. Tot acolo poate fi găsită şi 
Metodologia privind organizarea concursului (criterii de eligibilitate, cheltuieli eligibile, grupul ţintă, procedura de 
înscriere, procesul de evaluare etc). 
Proiectul mai cuprinde şi organizarea unor cursuri de antreprenoriat pentru cei care nu ştiu să completeze planul 
de afaceri şi în cadrul cărora vor trece prin toate etapele necesare redactării acestuia. 
Finanţarea se acordă în cadrul proiectului „START pentru afacerea ta! - Regiunea Sud Muntenia” implementat de 
către Patronatul Tinerilor Întreprinzători din România, în parteneriat cu Agenţia pentru Dezvoltare Regională Sud 
Muntenia, în perioada 3 ianuarie 2018 – 2 ianuarie 2021. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sistemul RO-ALERT a fost verificat prin transmiterea mesajelor de avertizare. Iată ce apare pe ecranele 
telefoanelor, în cazul unui dezastru 
Testările sistemului RO-ALERT au început, miercuri, prin verificarea transmiterii mesajelor de avertizare către 
anumite celule de telefonie mobilă din Bucureşti, transmit reprezentanţii Inspectoratului General pentru Situaţii 
de Urgenţă (IGSU). 
„Telefoanele aflate în aria de acoperire a zonelor testate au recepţionat mesajul de test <<Acesta este un mesaj 
pentru testarea sistemului RO-ALERT. Nu se impune aplicarea măsurilor de autoprotecţie. DSU-IGSU>>. Modul de 
afişare şi sunetul mesajului de avertizare sunt diferite în funcţie de modelul telefonului mobil”, se arată într-un 
comunicat transmis, miercuri, de IGSU. 
Potrivit sursei citate, informaţiile privind modul în care Sistemul RO-ALERT va fi operaţionalizat vor fi comunicate 
după realizarea testărilor la nivel naţional. 
Sistemul RO-ALERT permite transmiterea mesajelor de tip Cell Broadcast destinate avertizării şi alarmării 
populaţiei în situaţii de urgenţă, pentru adoptarea comportamentului necesar autoprotecţiei, în caz de urgenţă 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ptir.ro/?p=2761


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
majoră. Acesta este folosit atunci când viaţa şi sănătatea persoanelor sunt puse în pericol iminent, cum ar fi în caz 
de inundaţii ameninţătoare, atac terorist sau alte situaţii care ameninţă grav comunităţile. 
Sistemul RO-ALERT este implementat pe teritoriul României de către Ministerul Afacerilor Interne, prin DSU şi 
IGSU, cu suportul tehnic al Serviciului de Telecomunicaţii Speciale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MONITORUL APĂRĂRII | Kremlinul anunţă întâlnire Putin-Trump / Liderul rus: Relaţiile sunt afectate de 
situaţia din SUA 
Statele Unite şi Rusia au stabilit data unei noi întrevederi a preşedinţilor Donald Trump şi Vladimir Putin, dar 
liderul rus afirmă că, "din nefericire", relaţiile bilaterale "nu sunt în cea mai bună stare acum" din cauza disputelor 
politice de la Washington. 
Moscova şi Washingtonul au stabilit data şi locul întâlnirii preşedinţilor Vladimir Putin şi Donald Trump, a anunţat 
miercuri consilierul prezidenţial rus Iuri Uşakov, adăugând că detaliile vor fi anunţate joi, informează agenţiile Tass 
şi Reuters. 
Anunţul a fost făcut după ce Vladimir Putin s-a întâlnit cu John Bolton, consilier prezidenţial american pentru 
Siguranţă Naţională. Potrivit unor surse citate de presa americană noul summit ar putea avea loc în iulie în 
Helsinki. 
"Din nefericire, trebuie să spun că relaţiile ruso-americane nu sunt în cea mai bună stare acum. Am spus acest 
lucru public de multe ori, aş vrea să repet acest lucru la întâlnirea cu dv. Cred că, în mare parte, acesta este este 
rezultatul aprigelor dispute politice interne din Statele Unite", a declarat Vladimir Putin în cursul întrevederii cu 
John Bolton referindu-se probabil la suspiciunile privind contactele echipei electorale a lui Donald Trump cu Rusia. 
Liderul de la Kremlin a exprimat speranţa că vizita lui John Bolton la Moscova va fi un pas în sensul relansării 
relaţiilor cu Washingtonul. "Vizita dv. ne oferă speranţă că vom putea face măcar paşii iniţiali spre restabilirea 
relaţiilor depline între ţările noastre. Rusia nu a vrut niciodată confruntări", a subliniat Vladimir Putin. 
(Sursa: Mediafax) 
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